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Конфиденциалност
Професионализъм

Vat
Payroll

tax Returns
Penalty appeals

 020 8530 6929

НА АРЕНАТА ДНЕС: Kevin 
Robinson – златният  „тромпет“ 
на Simply Red
Годината на Черния воден тигър 
наближава, какво да очакваме?

В ход е нова индустриална 
революция, хората ще се 
управляват от машини

Темите на броя:

на
 ст

р.
 1

0

на
 ст

р.
 3

на
 с

тр
. 2

на
 с

тр
. 6

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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Ръст на заплатите във 
Великобритания, доходите ще се 

увеличават и през 2022 година

bigstockphoto.com

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ
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Борнео Кафе Бейкъри
Търси да назначи обслужващ персонал

на пълно работно време (full Time)

Изисквания:
Право на работа във Великобритания

Отлични комуникационни умения
Високо ниво на английски език

Умения за работа в екип 

Предлагаме: 
Постоянен трудов договор

Стартово заплащане от £10.00 на час
Отлична работна среда + безплатна храна 

Месечно заплащане по банков път 
Платено обучение  
         Работа на смени 

 За повече информация, моля позвънете на 
Тел: 07404778916 

емайл: borneocafebakery@outlook.com
Facebook Messenger: borneocafe&bakery
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На Острова ваксинират с 
бустерни дози най-уязвимите 
от Covid-19
Милиарди британски лири ще 
бъдат вложени в приоритетни 
за страната сфери
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 на стр. 10

 на стр. 8-9



2 БГ БЕН 5 ноември 2021 г.
Брой 19 (459), Година XVIIIАЛБИОН

БГ БЕН

Кризата за работна ръка 
във Великобритания се за-
дълбочава и заплашва да 
възпрепятства щастливата 
и спокойна Коледа тази го-
дина. Проблемите с работ-
ната сила на Острова след 
Брекзит са факт, а това до-
веде до значителен ръст на 
заплащането на нискоква-
лифицираните работници, 
които не достигат от месеци.

Различни проучвания 
вече показват, че болшин-
ството от работодателите 
имат сериозни трудности с 
намирането на служители. 
Засегнати са почти всички 
икономически сектори, но 
най-сериозна е кризата във 
веригите за доставка заради 
липсващи шофьори. Сел-
ското стопанство също се 
задъхва от липса на работна 
ръка, което вече рефлектира 
и на пазара на хранителни 
стоки. В хотелиерския и 
развлекателния бранш една 
от всеки шест позиции е 
свободна.

Конкуренцията между 
фирмите се изостря, 

което води до ръст на 
възнагражденията 
Много от работодателите, 

които са в безизходица, уве-

личават работните заплати 
на своя персонал, тъй като 
конкуренцията между тях 
се изостря с всеки изми-
нал ден. Освен недостиг на 
персонал, заради Брекзит, и 
факта, че страната вече не 
може да разчита на работна 
ръка от Източна Европа, се 
наслагват и проблемите с 
пандемията от коронави-
рус. Честите отсъствия на 
служители по болест или 
заради карантина допълни-
телно изострят ситуацията. 

Всичко това доведе до 
средно увеличение на за-
платите с между 11 и 13%, 
а най-голямо е то за новите 
служители, които постъпват 
на работа. С по-примамли-
ви възнаграждения рабо-
тодателите се опитват да 
тушират кризата, но дори и 
това невинаги помага. 

Лозунгът 
„Британските работни 
места за британците“ 

се провали
Заради Брекзит много 

източно европейци, които 
се славят като едни от най-
нископлатените, отказват 
отново да се върнат във 
Великобритания. 

Това на практика поставя 
пред риск и краткосроч-
ната специална схема на 

британското правителство, 
която предвиждаше с вре-
менни имиграционни до-
говорености спешно да се 
вкарат в страната около 
5500 работници – шофьори 
и работници във ферми. 
Повечето от тях трябваше 
да бъдат назначени до края 
на октомври и да останат 
до края на февруари 2022 
година в страната. 

В същото време британ-
ците отказват да постъпват 
на работа в сектори, където 
се изисква нискоквалифи-
циран труд.

Много работодатели при-
знават, че не успяват да 
наемат на работа хора, дори 

и с обещания за тлъсти 
надници.

По-високи минимални 
ставки от 1 април 2022 

година
Финансовият министър 

Риши Сунак обяви при 
представянето на бюджета, 
че се увеличава минимал-
ната почасова ставка от 1 
април 2022 година. Пови-
шението е с 6,6%,  като тя 
става £9,50.

За сравнение, на 1 април 
тази година минималната 
работна ставка се увеличи 
с едва 2,2% и сега тя е 8,91 
британски лири на час.

Готвеното ново увеличе-

ние на минималното поча-
сово възнаграждение ще 
доведе до повишаване на 
жизнения стандарт на нис-
коплатените работници, 
обещават управляващите. 
Но дали?

Брайън Сандерсън, пред-
седател на Комисията за 
минимално заплащане, под-
черта, че с новото повише-
ние ще се поставят пари в 
джобовете на болногледа-
чи, доставчици на храни и 
много други групи от най-
нископлатените членове на 
британското общество.

Ставките на национал-
ната минимална работна 
заплата се повишават и за 

младите работници. Най-
сериозно увеличение има 
във възрастовата категория 
от 21 до 22 години - с цели 
9,8%. От 1 април 2022 година 
за тези  работници мини-
малната ставка става £9,18.

За служителите, които са 
на възраст от 18 до 20 го-
дини, ще се плаща по £6,83 
на час, а за тези от 16- до 
17-годишна възраст тя ще 
бъде £4,81.

Какво предвижда още бю-
джетът на Великобрита-
ния за следващата година 
и кои са акцентите в него 
можете да прочетете на 
страница 11.

Ръст на заплатите във 
Великобритания, доходите ще се 

увеличават и през 2022 година
Кризата за работна ръка 

доведе до скок на надниците 
на нискоквалифицираните 

работници

Снимка: БГ БЕН

Британските потребители са основни потърпевши от кризата за работна ръка
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Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”
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Обединеното кралство 
стартира глобална индус-
триална революция, стана 
ясно по време на конферен-
цията за климата в Глазгоу. 
Целта е да се помогне на 
развиващите се страни да 
се възползват от зелените 
технологии и да развият 
своите икономики устой-
чиво.

Инициативата включва 
удвояване на финансира-
ните с помощта на Обе-
диненото кралство зелени 
инвестиции до над 3 ми-
лиарда британски лири за 
пет години и нови гаранции 
в подкрепа на проекти за 
чиста инфраструктура. Тя 
ще помогне за увеличаване 
на публичните и частните 
инвестиции в качествена, 
устойчива инфраструктура 
в световен мащаб.

Британският премиер 
Борис Джонсън подчерта 
важността на предоставе-
ните средства за климата за 
развиващия се свят, демок-

ратизацията на зелените 
технологии и други реше-
ния на климатичната криза.

200 милиона лева от 
отпуснатите средства ще 
бъдат използвани за нов 
инструмент за иновации в 
областта на климата. Това 
ще подкрепи разширява-
нето на технологиите, за да 
помогне на общностите да 
се справят с въздействията 
на изменението на климата, 
включително в селското и 
горското стопанство, къде-
то частните инвеститори не 
са склонни да поемат риск 
сами. 

„Искам да видя Зелената 
индустриална революция 
в Обединеното кралство 
да стане глобална. Тем-
път на промяна в чистите 
технологии и инфраструк-
турата е невероятен, но 
никоя страна не трябва да 
изостава в надпреварата 
за спасяване на нашата 
планета. Климатът често 
е бил мълчалива жертва на 
икономическия растеж и 
напредък, но сега би тряб-

вало да е вярно обратно-
то. Чрез инициативата  
„Чисто зелено“  можем да 
помогнем да се възстановим 
по-добре и по-екологично от 
пандемията и да поставим 
света на пътя към по-ус-
тойчиво бъдеще“, подчерта 
Борис  Джонсън.

Подкрепената с помощта 
на Обединеното кралство 
частна група за развитие на 
инфраструктурата (PIDG) 
също ще ангажира пове-
че от £210 милиона нови 
инвестиции днес, за да се 
подпомогнат  трансформи-
ращите зелени проекти в 
развиващите се страни. Фи-
нансирането ще се използва 
за схеми, включващи про-
изводство на електрически 
превозни средства в Индия, 
зелени облигации във Ви-
етнам и слънчева енергия 
в Буркина Фасо, Пакистан, 
Непал и Чад – проекти, 
които се очаква да моби-
лизират повече от £470 
милиона ($650 милиона) 
допълнително финансира-
не от частния сектор.

Освен това Обединеното 
кралство обявява пакет от 
гаранции за международни 
банки за развитие, които ще 
осигурят голям тласък на 
инвестициите в проекти, 
свързани с климата в Ин-
дия и в цяла Африка.

Междувременно лиде-

рите на страните от  Г-20 
постигнаха споразумение 
за климата. Американският  
президент Джо Байдън и 
председателят на Европей-
ската комисия Урсула фон 
дер Лайен обявиха, че са се 
договорили да бъдат отме-
нени митата за стомана и 

алуминий, а също и да бъде 
сключено споразумение за 
нисковъглеродна стомана.

В комюнике след срещата 
на Г-20 в Италия лидерите 
призоваха за ограничаване 
на глобалното затопляне до 
градус и половина спрямо 
прединдустриалните нива.

Инициативата на Обединеното 
кралство ще помогне за увеличаване 
на публичните и частни инвестиции 

Джонсън стартира глобална 
зелена индустриална революция

bigstockphoto.com
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Желаете да учите в Обеди-
неното кралство – бакала-
върски и магистърски кур-
сове на обучение в удобно 
за Вас време, финансирани 
от Student Finance. Можете 
да получите финансиране 
до £20 000 на година, според 
индивидуалните обстоя-
телства!

Самото връщане на сту-
дентския заем става, след 
като започнете работа и 
започнете да получавате 
заплата, по-голяма от оп-
ределена сума. Размерът 
на месечната погасителна 
вноска по заема се определя 
въз основа на получаваната 
месечна заплата и не зависи 
от големината на заетата 
сума. Когато завършите  
университет, Вие ще поч-
нете да плащате заема едва 
когато почнете да печелите 
повече от 21 000 паунда на 
година. Сумата, която ще 
плащате, е 9% на всичко, 
което изкарате над  21 000 
паунда годишно. Тоест, ако 
Вашата заплата е 22 000 па-
унда на година, Вие ще пла-
щате по 90 паунда на година. 
Лихвите по студентските 
заеми се начисляват от деня, 
в който заемът бъде усвоен. 
Самите условия и изисква-
ния могат да се променят 
през годините. След 30-ата 
годишнина на заема, ако 
той не бъде изплатен, заемът 
ще бъде анулиран и няма да 
плащате нищо.

Ние предлагаме цялостна 
помощ по кандидатстване и 
уреждане на финансиране 

на обучението, без да ви 
таксуваме и стотинка. Еки-
път ни има над 5-годишен 
опит в тази сфера и имаме 
вече стотици доволни кли-
енти. Курсовете са с различ-
на продължителност и на-
соченост, като занятията се 
провеждат 2-3 дни седмично 
или през почивните дни.

Някои от курсовете, 
които се предлагат:

- HNC / HND in Business
-  L e v e l  5  D ip l om a i n 

Educationand Training (DET)
- BA (Hons) Business 

Management with Foundation 
Year

- BA (Hons) Accounting 
and Finance with Foundation 
Year

- BA (Hons) Business and 
Marketing with Foundation 

Year
- LLB Law
Какво представлява 

Foundationyear, или така 
наречената „Подготви-
телна година“ в британски 
университет? 

Програмата дава възмож-
ност студентите да получат 
основни познания в дадена-
та специалност, за да са под-
готвени за първата  година 
в същия университет по 
избрана от Вас специалност. 

По време на първата го-
дина сбито се изучават ос-
новните предмети по специ-
алността на т.нар. “Level 3“, 
или по български стандарт 
– квалификация за средно 
образование. 

Много наши европейски 
студенти често се появяват 

с грешни представи за тази 
година - повечето асоциират 
с едногодишна предунивер-
ситетска квалификация, с 
интензивно преподаване на 
английски език. 

Подготвителната година 
има за цел да подобри и ези-
ковата подготовка в англий-
ската терминология, умени-
ята за академично учене и 
културното разбирателство 
и да запознае студентите с 
образованието в областта 
на бизнеса и компютърните 
науки, както и други. 

Чак след това продължава 
3-годишното университет-
ско образование за степен 
Бакалавър (BA или BSc). 

Кой пр еминав а  пр е з 
Foundationyear, или как 
учебното заведение селек-

тира студентите, които са 
задължени да преминат 
през тази още наречена „0“ 
year (Нулева година)? 

Студентите с общообра-
зователно образование или 
тези без квалификации, или 
с квалификация, различна 
от кандидатстваща специ-
алност, както и без трудов 
стаж в същата област.  Тук 
също е много объркващо за 
нас, европейците - ето защо 
бързаме да дадем и примери 
на нашите студенти: 

Пример 1: Студенти с 
общообразователно обра-

зование и с квалификация 
в областта на машиностро-
енето, кандидатствайки за 
„Бизнес мениджмънт” или 
Арт специалност, както и 
студентите без дипломи с 
доказан стаж над 3 години 
в Обединеното кралство, 
в 99% от случаите биват 
оферирани на 4-годишно 
обучение от университетите 
във Великобритания, т.е. с 
подготвителна година. 

Пример 2: Студенти с 
общообразователно обра-
зование и с квалификация в 
областта на строителството 
или студент със средно спе-
циално образование (сред-
но общообразователно с 
квалификация от строите-
лен техникум), кандидат-
ствайки за “Construction 
Management” или “Civileng 
ineering” в 85% от случаите 
се приемат директно за 1-ва 
година. 

Необходими документи:
- Българска лична карта 

или международен българ-
ски паспорт (с неизтекъл 
срок на валидност).

- CV ( автобиография по 
английски стандарт).

- Английски национално-
осигурителен номер (NIN).

- Мотивационно писмо 
(personal statement на ан-
глийски език стандарт).

- Диплома за средно об-
разование.

Висше образование във 
Великобритания с New Alternative Path

За повече информация посетете нашия уеб-
сайт: www.newalternativepath.co.uk , обадете ни 
се на телефон: +44 7861 684639, или ни пишете 

на newalternativepath.info@gmail.com

Източник:  New Alternative Path Източник:  New Alternative Path
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Електрическите велоси-
педи и  скутери са новите 
транспортни  попълнения. 
За мнозина те са револю-
цията в микромобилността, 
която ще осигури евтини, 
градски пътувания с ниски 
въглеродни емисии. За дру-
ги те са опасни и нелегални.

Както при всяка нова 
технология, устройствата за 
микромобилност предлагат 
възможности и предизви-
кателства, а законодателят 
има задачата да  регулира 
ползването им така, че тех-
ните очевидни ползи да мо-
гат да се ползват безопасно.

Електрически 
велосипеди

Ако електронният вело-
сипед отговаря на законо-
вите изисквания за произ-
водство и употреба,  него-
вото ползване  е разрешено 
от закона. Изискванията са 
следните:

- Трябва да има макси-
мална изходна мощност от 

250 вата.
- Трябва да има максимал-

на скорост на захранване от 
15 км/ч (20 км/ч).

При условие, че тези из-
исквания са изпълнени, 
той официално отговаря на 
изискванията за така наре-
чените колела с електриче-
ски педали (EAPC). Това му 
придава специален статус, 
така че не се третира като 
моторно превозно средство. 
Следователно той е освобо-
ден от актовете за движение 
по пътищата, които изис-
кват застраховка, каски, 
данъци и регистрация.

EAPC  са разрешени по 
пътищата и колоездачните 
алеи (но не и по тротоарите) 
и могат да се карат от все-
ки на 14 и повече години. 
Както при велосипедите, 
преминаването на обучение 
и  използването на каска за 
велосипеди се препоръчват 
от съображения за безопас-
ност, но не са задължител-
ни. Това е олекотена законо-

ва рамка, която позволява 
електрическите велосипеди 
да се третират по същество 
като обикновените велоси-
педи. Което има логика - те 
всъщност са същите като 
обикновените велосипеди, 
само мощността на педала 
е подсилена чрез батери-
ята, но всичко е в строги 
граници.

Няма доказателства, че 
електрическите велосипеди 
са по-склонни да участват 
в произшествия от обик-
новените велосипеди,  при-

чинявайки наранявания на 
този, който ги управлява 
или някой друг.

Електрически 
тротинетки

Електрическата троти-
нетка е малко по-различно 
животно. Законът третира 
електрическия скутер много 
различно, поне в момента. 
Електрическата тротинетка 
е моторно превозно сред-
ство (технически лично, 
леко електрическо превоз-
но средство) и затова,  за 

разлика от електрическия 
велосипед, е класифицира-
но като моторно превозно 
средство съгласно законо-
дателството за движение 
по пътищата. Въпреки това 
не е подложена на същите 
правила за производство и 
употреба (например регис-
трационна  табела и задни 
светлини) като другите мо-
торни превозни средства, 
така че е незаконна за дви-
жение по нашите пътища.

Даже и да имате електри-
чески скутер, който отгова-
ря на изискванията, все пак 
ще трябва да се съобразява-
те с изискванията за застра-
ховка, МОТ, пътен данък и 
каска, за да карате законно. 
Така че в момента тяхното 
ползване е разрешено само 
на частна земя (с разреше-
ние на собственика).

Наказанието за каране на 
електрическа тротинетка на 
пътя е 6 наказателни точки 
и/или глоба в размер на 300 
паунда.

Легализиране на 
електрическите 

тротинетки
Има планове за легали-

зиране на електрическите 
тротинетки по пътищата, 
но опитът в различни гра-
дове по света, които вече са 
го направили, показва, че 
разликите в инфраструкту-
рата и културата могат да 
създадат много различия: 
ограничение на скоростта 
от 6 мили в час в колоез-
дачните ленти на Барселона, 
задължителна застраховка 
в Берлин и каски в Киото. 
А Париж току-що обяви 
строги мерки, за да спре 
електрическите скутери, 
осеяли столицата.

За да се свържете с бъл-
гарските юристи на адво-
катска кантора Osbornes 
Law, можете да позвъните 
на телефони:

07843 349 633 / 020 76 818 
675 - Елида Димитрова, и  
07516  441 448/  020 76 819 
013 - Снежина Янкова.

Разяснения относно закона за електрическите 
колела и скутери (тротинетки)

Ние от адвокатска кантора Осборнс с повече 
от 40 годишен юридически опит  предоставяме 
безплатен съвет относно предявяването на иск за 
финансово обезщетение ако сте пострадали при 
трудова злополука, пътен инцидент или в резултат 
на медицинска небрежност.

Свържете се с нас и говрете на български на: 
Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013 
Snezhina.yankova@osborneslaw.com
Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Специалисти по искове 
за обезщетение

“Огромно благодаря на Снежина Янкова и нейния 
екип. Карате ме да вярвам, че чувствата и емоциите 
на хората са нещо, от което другите все още се 
интересуват! Беше голямо удоволствие да използвам 
услугите ви!”

OSB20050-0502 1700-BG-Ben 127x190mm FA.indd   1 02/06/2020   15:16
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Свържете се с нас зa безплатен 
съвет на български:

Снежина Янкова
07516 441 448/020 7681 9013
Snezhina.yankova@osborneslaw.com 

Елида Димитрова
07843 349 633/020 7681 8675                                                                                                                 
Elida.dimitrova@osborneslaw.com

Ние специализираме в случаи на:

>  Трудови злополуки
>  Инциденти в чужбина
>   Пътно-транспортни произшествия
>  Лекарски грешки и медицинска 

небрежност
>  Наранявания получени на 

територията на  частна или общинска 
собственост

>  Инциденти засягащи отговорността 
на собственици и обитатели

>  Наранявания получени в 
обстоятелства на криминални 
престъпления

“Много съм доволен от услугите на Снежина Янкова. За втори път 
тя води съдебните ми дела и спечели и двете. Получих много добро 
обезщетение за случаите. В бъдеще бих използвал услугите й 
отново, ако имам нужда от помощ! Много съм доволен.”

БЪЛГАРСКИ 
АДВОКАТИ В АНГЛИЯ
НАШИЯТ БЪЛГАРСКИ 
ЕКИП Е ТУК, ЗА ДА 
ВИ ПОМОГНЕ!

OSB20050-0502 1701-BG-Ben 127x333mm FA.indd   1 02/06/2020   15:15

Снежина Янкова, 
юрисконсулт, 
Osbornes Solicitors

Какво представлява 
„No Win, No Fee”?

Правният термин за „No 
Win, No Fee” е „conditional  
fee agreement” (договор 
за условна такса). Такъв 
договор се сключва, когато 
адвокат ви представлява 
в британски съд в случай 
на предявяване на иск за 
компенсация.

В този договор вашият 
адвокат се съгласява да не 
изисква от вас своя хоно-
рар, ако загуби делото ви. 
Ако го спечели, той взема 
този хонорар от ответ-
ника, като на хонорара се 
начислява т.нар. success fee 
(такса за успех на иска), 
която също се изисква от 
ответника. Тя обикновено е 
под формата на процент от 
адвокатския хонорар.

Идеята зад подобна такса 
е адвокатът да бъде ком-
пенсиран за евентуални 
печалби, които е пропуснал 
заради загубени искове. На 
практика договорът е риск 
за адвоката, тъй като при 
евентуална загуба той не 
само губи своя хонорар, 
направените от него раз-
ходи на време и пари по 
вашето дело, но и таксата 
за успех. В случай на успех, 
обаче, виновният за вашия 
инцидент не само ви плаща 
компенсация, но и покрива 
разходите ви за правна 
помощ.

Какво трябва да 
включва „No Win, No 

Fee”?
• дата, на която договорът 

влиза в сила;
• почасовият хонорар 

на вашия адвокат – той е 

различен в зависимост от 
стажа на адвоката, занима-
ващ се с вашето дело;

• датата (веднъж в годи-
ната), на която адвокатът 
има право да промени своя 
хонорар;

• описание на таксата за 
успех.

Какво включват 
разходите по 

предявяването на 
персонален иск за 

компенсация? 
Правните разходи при 

предявяването на искове 
за компенсация включват 
следните два елемента:

1. Хонорар за адвоката – 
таксата за времето, което 
той е отделил на делото ви.

2. Разходите на адвоката 
– сумата, която адвокатът 
плаща за такси от ваше име, 
като например получаване 
на копия от медицинско от 
вашето GP и съдебни такси.

„No Win, No Fee” покри-
ва задължително първия 
елемент от тези разходи 
– хонорара на адвоката. 
Относно разходите на адво-
ката  повечето адвокати са 
съгласни да ги покрият до 
края на делото ви, след ко-
ето да си ги възстановят от 
ответника, но не са длъжни 
да го правят по „No Win, No 
Fee” договора.

Какво става, ако 
загубите делото?

Ако загубите делото, вие 
не плащате хонорар на ва-
шия адвокат, както предва-
рително е било уговорено в 
„No Win, No Fee” договора, 
но плащате разходите на от-
ветната страна, направени 
по делото, освен ако нямате 
определен вид застраховка, 
която да покрива вашите 
разходи при такъв сцена-

рий. Тези застраховки са: 
пътна застраховка, ако сте 
заплатили допълнително за 
правна защита в случай на 
инцидент; застраховка на 
имуществото, която често 
включва правна защита; 
пътна застраховка, коя-
то също често покрива, и 
правна защита в случай на 
инциденти и др.

Плащате ли нещо 
на адвоката, ако 

спечелите делото?
При спечелване на делото 

вие получавате вашата ком-
пенсация, без хонорарът 
на вашия адвокат да бъде 
удържан от нея.

Въпреки това е възможно 
да се наложи да платите 
т.нар. shortfall – остатък, 
ако съдът счете, че разхо-
дите за хонорар на вашия 
адвокат са неразумно ви-
соки, и ако предварително 
нямате съгласие с вашия 
адвокат в „No Win, No Fee” 
договора относно това кой 
е отговорен за покриването 
на вероятен остатък.

Кога не може да се 
използва тази схема?

Това става в случаите, 
ако се сметне, че казусът е 
в компетенциите на small 
claims court. Повечето ис-
кове за компенсация при 
инциденти на работното 
място, пътни инциденти 
и медицинска небрежност 
не са от компетенциите на 
small claims court.

За да бъде един случай в 
компетенциите на подобен 
съд, трябва:

Искът за причинената 
болка и страдание от фи-
зическа или психическа 
травма да бъде на стойност 
по-малка от £1000.

Целият иск (за болка и 
страдание и финансови 
загуби) трябва да е на стой-
ност по-малка от £5000.

Случаят трябва да е еле-
ментарен – дори и ако стой-
ността на иска е малка, но 
става въпрос за медицинска 
небрежност или инцидент с 
дете, се смята, че случаят не 
е в компетенциите на small 
claims court.

Обадете се и говорете на български със Снежина Янкова и Елида Димитро-
ва, които ще Ви посъветват дали може да предявите иск за обезщетение на 
принципа, че не плащате за адвокатските услуги, ако делото Ви не бъде спе-

челено (No Win No Fee). Позвънете ни на 07843349633 и  07516 441448.

Какво представлява 
схемата „No Win, No Fee“ за 

финансиране на персоналните 
искове за компенсация 

Повечето персонални искове се финансират по схе-
мата „No Win, No Fee”, което накратко означава, че вие 
не плащате хонорар на вашия адвокат, ако делото ви не 
бъде спечелено. „No Win, No Fee” има статут на реален 
договор между вас и вашия адвокат. В настоящата ста-
тия ще разгледаме какво точно представлява „No Win, 
No Fee”, какво трябва да включва договорът, какви са 
разходите по предявяване на персонален иск и кой е 
отговорен за тяхното покриване, както и кога може да 
се прилага схемата.
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- Господин  Гледачев, пред 
какви предизвикателства 
е изправена Великобрита-
ния след Брекзит? Виж-
даме, че в  момента има 
сериозни проблеми с нами-
рането на работна ръка, 
което блокира цели секто-
ри от икономиката.

Да, този проблем блокира 
цели сектори от иконо-
миката и живеещите във 
Великобритания вече го 
усещат на гърба си. Това е 
много добре за българите, 
които работят там, защото 
във всички икономически 
сектори, особено тези, в 
които има необходимост от 
неквалифицирани работни-
ци, заплатите се вдигнаха и 
станаха много атрактивни. 
Проблемите на Великобри-
тания се насложиха върху 
световните проблеми.

Целият свят в момента 
е в преход към четвърта 
индустриална революция. 
Пандемията от коронавирус 
е само един щрих, тя не е 
основна част от нея. За да 
се стигне до тази революция 
обаче, се използва ковид 
кризата.

Четвъртата индустриална 
революция ще доведе до ус-
тройване на света по съвсем 
нов начин.

- А какво означава чет-
въртата индустриална 
революция, какво да оч-
акваме?

Тя се предизвиква от 
навлизането на интернет 
и високите технологии в 
ежедневието на абсолютно 
всички хора, на абсолютно 
всички нива. За това се 
говори за мета свят. Целта 
на фейсбук е да направи 
реалния и паралелния свят 
едно и също нещо. Тоест, да 
се премине на много по-ви-
соко технологично, но и со-
циално ниво – умни домове, 
градове, зелена енергия. Нов 
начин на създаване на БВП и 
нов начин на управление на 
света. Целият свят премина-
ва към това състояние, няма 
да го познаете след десет 
години.

Точно в този мета свят, 
който Зукърбърг иска да 
го направи, и той ще стане, 
всичко ще бъде съсредото-
чено в интернет.   

А във Великобритания се 
получи така, че има наслаг-
ване на процесите, Брекзит 
усложни още повече нещата. 
Защото страната компен-
сираше липсата на евтина 
работна ръка с работници 
от Източна Европа или от 
третия свят. Покачването 
на работната заплата във Ве-
ликобритания за неквали-

фицирания труд ще е добре 
само около година – година 
и половина.

След Брекзит:  
Великобритания 
е изправена пред 
сериозен риск от 

рецесия
- След това какво ще се 

случи във Великобрита-
ния?

Ще започнат да се вдигат 
цените. Това ще доведе до 
рецесия. Заради търговско-
то споразумение с ЕС, което 
не се изпълнява, закъсаха 
цели отрасли. И липсата на 
работна ръка в различни 
икономически сфери ще 
доведе до повишаване на це-
ните на стоките и съответно 
икономическа криза. Това е 
бъдещето пред страната, ко-
ето я очаква до една година.

- Британски финансисти 
вече предупредиха, че Бре-
кзит ще удари икономиче-
ския растеж на Великобри-
тания повече от Covid-19.

Борис Джонсън и другите 
прикриват, че най-големият 
спад  миналата година беше 
във Великобритания - с око-
ло 18%. Никъде в света няма 
такъв спад. И Джонсън го 
обясняваше с ковид кризата. 
А това не е вярно. Този спад 
се дължи на Брекзит. Все 
още не са се възстановили 
много отрасли и те нямат 
перспектива скоро да се 
случи това. Борис Джонсън 
разчиташе на споразумени-
ето със САЩ, което обаче 
няма да реши бързо иконо-
мическите проблеми, ако 
изобщо ги реши.

- Финансовият минис-
тър Риши Сунак предста-
ви бюджета на Велико-
британия за следващата 
година и обеща по-силна 
икономика.

Ако се случи, това ще е 
за кратко. Държавата може 
само временно и частично 

да реши някои от икономи-
ческите проблеми, но това 
няма да е трайна тенден-
ция. Така че се задава криза 
пред Великобритания, и то 
структурна криза. В момен-
та в целия свят тече основ-
но преструктуриране на 
икономиката на по-високо 
ниво, тоест тече четвърта 
индустриална революция.

Във Великобритания това 
се съчета с Брекзит и ще до-
веде до по-сериозни после-
дици. Независимо от това, 
че има покачване на цените 
на имотите, независимо 
от това, че акциите вървят 
нагоре.

- Казахте, че във Ве-
ликобритания се задава 
рецесия. Какво ще означава 
това?

Станахме свидетели на 
ерата на популистите и тя 
приключва, защото нався-
къде, където те управляват, 
например, Орбан в Унга-
рия, Качински в Полша и 
Борис Джонсън във Вели-
кобритания, доведоха ико-
номиките на тези страни 
до „задънена улица“. Тоест 
управлението във Вели-
кобритания и Брекзит ще 
доведе до рецесия.

Английската 
централна банка 
трябва да печата 

пари, иначе ще има 
сериозни политически 

и социални трусове
- С други думи, иконо-

мическата криза ще се 
задълбочава… Можем ли 
да кажем в какво ще се из-
разява тя в краткосрочен 
план, в рамките на година?

Английската централна 
банка трябва да започне да 
печата много пари, защото 
икономиката буксува. Но 
така ще се увеличи инфла-
цията, а тя е данък върху 
всички. Ако не го направят, 
ще настане рецесия. И в 
двата случая населението 
губи, но по различен начин.

В ход е нова индустриална революция, 
хората ще се управляват от машини

Реалният и паралелният свят ще са едно и също нещо

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ
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- А как могат британци-
те и живеещите българи 
там да се подготвят за 
тази рецесия?

Добре е да спестяват пари, 
защото сега повечето имат 
много добри доходи, тъй 
като има ръст на възна-
гражденията. Тези спестени 
пари ще им трябват, когато 
настъпи рецесията.

- Има ли начин да се из-
бегне тази рецесия?

По принцип няма начин. 
Решението за Брекзит, кое-
то беше взето преди някол-
ко години на референдум, 
беше грешно и води до 
това, но чак сега се усещат 
последствията от него. Това 
са инерционни системи. 
Както един влак не може да 
завие рязко в друга посока, 
така и икономиката на една 
държава не може да проме-
ни бързо посоката.  Затова 
са много важни полити-
ческите решения, които се 
взимат. И е много важно 
тези, които взимат реше-
нията, да го осъзнават. В 
момента по-голяма част от 
хората във Великобритания 
съжаляват за Брекзит, но 
никой не иска да направи 
нов референдум за връщане 
на страната в Европейския 
съюз. А на Шотландия не 
се разрешава да направи 
такъв за излизане от Вели-
кобритания. Защо?  Всички 
проучвания сочат, че хората 
искат отново да са в съюза. 
Само че политиците не им 
дават. Ето как политиката 
влияе на икономиката и 
обратно.

- А тази ситуация във 
Великобритания не е ли 
по-добра за работниците 
и особено за по-нискоква-
лифицираните?

Само временно е по-до-
бра. Когато се вдигне цената 
на нискоквалифицирания 
труд, се оскъпява продук-
ция, каквато и да е тя. Ето, 
например, от 12 на 15 паунда 
на час се е повишила цената 
на труда на камериерките 
във Великобритания. И това 
ще доведе до увеличение на 
цените на нощувките в хоте-
лите. Или ако не се увеличат 
цените, няма да има печал-
ба, тоест ще закъса този 

бранш. Лондон преди беше 
една от най-посещаваните 
от туристите столици, а сега 
заради ковид пандемията 
няма толкова посещения.

Когато се вдига стойност-
та на стоката, а не се увели-
чават доходите повсемест-
но, хората изпадат в криза 
и почват да потребяват по-
малко. И навсякъде това се 
забелязва в момента.

Затова Китай проби, за-
щото имаше евтина работ-
на ръка. Сега със скъпата 
работна ръка стоката става 
непродаваема или толкова 
скъпа, че хората започват да 
се ограничават, а това води 
до рецесия.

Мерките за 
подпомагане на 

работниците в ковид 
пандемията доведоха 
до обратен резултат
- Като цяло, в световен 

мащаб, ще има ли недостиг 
на работна ръка и доколко 
този проблем касае само 
Великобритания? Защото 
виждаме, че такъв се забе-
лязва вече и в Германия, и 
в САЩ…

 
Пак стигаме до полити-

ката. Тръмп, а после и Бай-
дън, дадоха много бонуси 
на населението в САЩ, 
раздаваха пари. В момента 
обаче в Америка имат ръст 
на БВП, но 4 милиона и 300 
хиляди работещи не искат 
да ходят да работят, защото 
имат спестени доходи от 
подарените пари от Тръмп 
и Байдън, те нямат ико-
номическа мотивация да 
работят. И там има изкуст-

вено създаден недостиг на 
работна ръка. Тези мерки 
за стимулиране и справя-
не с ковид кризата водят 
до обратните резултати. И 
увеличават инфлацията. 
Същото е в Германия, и там 
няма работници. Същото е и 
в Обединеното кралство, но 
по съвсем други причини – 
те си изгониха работниците 
сами.

Дори поляците, които 
бяха най-многобройните 
във Великобритания от 
Източна Европа, една част 
казват, че няма да се върнат 
там да работят, за да мо-
гат британците да си карат 
Коледа спокойно, весело 
и щастливо. Значи вече и 
източноевропейците не са 
толкова ентусиазирани да 
ходят да работят в Англия. 
Тези, които направиха мно-
го пари, се върнаха в стра-
ните си, има и много бъл-
гари такива. Те си купиха 
по няколко апартамента в 
родината си, имат спестени 
средства и изобщо не ми-
слят да ходят да работят за 
повече пари. Не са много, 
но преди такова нещо беше 
немислимо. За колебаещите 
се хора с добър капитал 
Брекзит сам им даде пътя и 
решението.

Великобритания отсече 
сама клона, на който седеше.

- А британците дали 
няма да са склонни, при 
тази ситуация, да заемат 
по-ниско квалифицирани-
те работни места?

Не, не са склонни и няма 
да са склонни. Защото и там 
се раздадоха много „лесни“ 

пари, британците имат спес-
тявания и трябва да обедне-
ят, за да отидат да работят 
на нискоквалифицирани 
работни места.

Може би, ако не се напе-
чатат пари, но тогава те ще 
вдигнат революция. Дого-
дина във Великобритания 
ще има големи социални ка-
таклизми. Ако се напечатат 
пари, сегашното никакво 
положение ще си остане.

- Но Английската цен-
трална банка докога може 
да печата пари? Тоест без-
контролното печатане на 
пари вариант ли е изобщо?

Тя може да печата кол-
кото иска пари. И това ще 
обслужва управляващите. 
Спре ли да печата пари, 
правителството пада.

Цялото британско 
общество губи от 
кризата, но най-

потърпевши ще са 
хората от средната 

класа
- Какви са рисковете, ако 

непрекъснато се печатат 
пари?

Вдига се инфлацията. И 
хората, които имат средства, 
тоест богатите и средната 
класа, ще губят. В резултат 
те ще започнат да изнасят 

парите си в други държави. 
И няма да спестяват в па-
унди, а в евро или долари. 
Въпреки че в момента па-
ундът е силен. Решението за 
печатане на пари не е хубаво 
решение, но спрат ли да го 
правят, ще имат криза и ще 
падне правителството. Това 
са политически решения, ще  
видим какво ще стане.

Четвъртата 
индустриална 

революция е в ход, 
след десет години 
светът ще е друг

- Да поговорим и за нова-
та индустриална револю-
ция.  Как ще промени тя 
днешния свят?

Светът коренно ще се 
промени. Няма да го позна-
ем. Всичко ще се управлява 
технологично, от интернет. 
Както в момента се пазарува 
по интернет, работи, учи 
и т.н. Умните хладилници 
са с дисплей, на който ти 
изписва какви продукти 
консумираш и какво трябва 
да купиш. Това е бъдещето, 
всичко ще се управлява от 
компютър. Ще се стигне 
дотам, че машините ще ни 
управляват.

В момента тази четвърта 
индустриална революция е 
най-развита в Китай, отно-
сително в Русия и Япония.

- В какво точно се изра-
зява тя?

По време на зимната 
Олимпиада в Китай нався-
къде ще има разположени 
камери за лицево разпоз-
наване. Всеки казва – какво 
от това?

На гарата има роботи, 
които те разпознават по 
лицето, идват при теб и ти 
казват къде да отидеш.

В Русия от миналата сед-
мица не си купуваш билет за 
метрото. Сваляш си прило-
жение, камерата за лицево 
разпознаване, а само през 
2020 г. са монтирани 175 
000 такива. Те виждат на 
коя спирка се качваш и сли-
заш, взимат ти автоматично 
от сметката стойността на 
билета, хората нищо не 
правят. Ето, това е бъдещото 
общество. Но това общество 
е лесно управляемо. То не е 
свободно!

Още един пример ще дам 
от Китай. Там, ако влезеш 
в супермаркета и ако впо-
следствие се открие заразен 
с коронавирус, на секундата 
останалите посетители по-
лучават смс да се каранти-
нират. Така че  във всеки 
един момент те знаят къде 
си, какво правиш. И затова 
в Китай вече има много 
малко заразени от корона-
вирус. Но по този начин те 
управляват, ставаш роб на 
държавата. Там имат сис-
тема за „социален рейтинг“, 
в която се вадят точки като 
от шофьорски талон. Ако 
вдигаш шум, ако пресичаш 
на червено, ако имаш други 
социални прегрешения, 
ако не си член на ККП и 
др., то при кредит от банка 
лихвата ти е по-висока. Ако 
кандидатстваш за работа, 
си най-накрая. Нещо като 
характеристика и оценка за 
поведение при социализма. 
Харесва ли ви? И не можеш 
да избягаш, защото нався-
къде и във всичко ще бъдем 
управлявани от камери, 
интернет и компютри.

Кажете сбогом на свобо-
дата!

БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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Над осем милиона души в 
Обединеното кралство вече 
са с поставени бустерни 
дози от ваксините срещу 
коронавирус. Въвеждането 
на третата доза във Вели-
кобритания дава надежда 
на страната, че през зимата 
най-уязвимите британци ще 
бъдат изцяло защитени от 
Covid-19.

Британският здравен ми-
нистър Саджид Джавид 
заяви, че програмата за по-
ставяне на бустерни дози е 
национална мисия и тя се 
ускорява, тъй като повече 
хора отговарят на условията. 

„Призовавам всеки, който 
отговаря на условията, да 
получи своята бустерна 
доза възможно най-скоро“, 

посочи Джавид.
Той допълни, че по-сту-

деното време традиционно 
води до повишено предаване 
на вируси, което може да 
бъде сериозно предизвика-
телство за здравната система.

Британският министър 
заяви още, че ваксините сре-
щу коронавирус осигуряват 
високи нива на защита, но 
имунитетът намалява с тече-
ние на времето, особено при 
по-възрастните хора и рис-
ковите групи. Затова е жи-
зненоважно уязвимите гру-
пи да получат своята бустер 
ваксина срещу COVID-19, за 
да допълнят защитните си 
сили за идващата зима.

Здравните власти преду-
преждават, че въпреки че 
ефикасността на ваксината 
срещу тежко заболяване да 
остава висока, малка разли-
ка в този показател може да 
доведе до голяма промяна в 
броя на хоспитализациите.

Бустерна доза може да 
се прилага по-малко 
от шест месеца след 

втората
Бустерните ваксини срещу 

COVID-19 вече могат да се 
поставят по-рано от шест 
месеца след получаване на 
втората доза на определени 
уязвими хора, когато има не-

обходимост. Това например 
ще позволи на обитателите 
на домове за грижи, които 
може да са получили вторите 
си дози по различно време, 
да бъдат ваксинирани в 
една и съща сесия, стига 
да са минали пет месеца от 
втората доза. 

Гъвкавостта в клиничните 
насоки ще ускори админи-
стрирането на животоспа-
сяващи бустерни дози, което 
ще направи по-ефективно 
достигането до най-уязви-
мите в страната. 

Хората,които са извън 
тези специфични обстоя-
телства, ще продължат да 
бъдат канени да поставят 

трета доза от ваксината 
срещу COVID-19, когато 
дойде техен ред, а именно - 
шест месеца след втората. В 
случай че седмица след този 
срок те не получат обаждане 
от здравните власти, могат 
да заявят своята трета доза 
и онлайн чрез NHS.UK. 

45 651 222 души в Обеди-
неното кралство вече са с 
две дози от ваксина срещу  
коронавирус, което прави 
79,4% от населението. Други 
49 882 904 са получили една 

доза (86,7%).
Последните данни на 

Службата за национална 
статистика показват, че до-
верието към ваксините сре-
щу коронавирус на Острова 
е високо. 

Почти всички (94%) от 
хората на възраст от 50 до 69 
години казват, че е вероятно 
да получат своя бустер за 
COVID-19, ако им предло-
жат. Този процент нараства 
до 98 за тези, които са над 
70 години.

Великобритания ваксинира с бустерни 
дози най-уязвимите от Covid-19

Въвеждат гъвкави насоки, които ще позволят 
да се защитят рисковите контингенти

АЛБИОН
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В условия на тежки по-
следици от пандемията от 
коронавирус и задаваща се 
криза, вследствие на Брек-
зит, правителството на Бо-
рис Джонсън обещава силна 
икономика и милиарди бри-
тански лири за реализиране 
на приоритетни дейности на 
страната.

Финансовият министър 
Риши Сунак представи бю-
джета и изложи план за 
инвестиране в по-силни 
обществени услуги. Той обе-
ща, че разходите по пера ще 
нарастват със 150 милиарда 
британски лири годишно 
до 2024-2025 г., което е уве-
личение от 90 милиарда 
британски лири в реално 
изражение. Това е най-голя-
мото повишение на общите 
ведомствени разходи, което 
се прави от всички прави-
телства до момента през 
този век. 

Сунак очерта и основните 
пътища за създаване на ра-
ботни места, подобряване 
на уменията, наваксване в 
изоставането на NHS, а също 
и увеличаване на полицаите 
на обществени места. Наред 
с това се предвижда изграж-
дането на нови домове, бол-
ници и училища.

Финансовият министър 
обяви нови фискални пра-
вила, за да гарантира, че пуб-
личните финанси остават на 
устойчив път.

Представяйки преглед на 
бюджета, министър Риши 
Сунак каза, че финансовата 
рамка осигурява по-силна 
икономика за британския 
народ, която се възстано-
вява по-бързо от основните 
конкуренти на страната. 
Параметрите на бюджета 
дават възможност за по-
силни публични финанси 
и контрол на националния 
дълг, а също и за по-голяма 
заетост и намаляване на 
безработицата. 

„Растеж, работни места 
и спад на дълга: нека няма 
съмнение – нашият план ра-
боти. Това е така, тъй като 
последните данни показват, 
че икономиката е на път до 
началото на следващата 
година да достигне нивата 
преди пандемията“, каза 
Риши Сунак. 

Увеличават средствата 
за NHS

В допълнение към исто-
рическия набор от анга-
жименти за разходи, които 
вече бяха обявени за NHS, 
се предвижда и повишение 
от 3,8% на средствата за NHS 
England. Риши Сунак обяви, 
че 5,9 милиарда британски 
лири се отпускат за справяне 
с изоставането на здравната 
система за тестове за коро-
навирус и процедури, мо-
дернизиране на цифровите 
технологии и гарантиране, 
че има поне 100 общностни 
диагностични центрове, 
които да помогнат на хората 
в Англия да получат здравни 
услуги и тестове по-близо до 
домовете си.

Инвестират 
допълнителни 

средства в 
образованието и 

социалните жилища
Британското правител-

ство ще отпусне допъл-
нителни £4,7 милиарда в 
бюджета на основните учи-
лища в Англия, с които ще 
се подпомагат ученици и 
учители. Средствата се при-
бавят към вече осигурените 
£1,8 милиарда за възстано-
вяване на образованието от 
ковид кризата. 

Предвижда се и инвести-
ция от £11,5 милиарда, която 
ще помогне за изграждането 
на до 180 000 жилища на 
достъпна цена.

Обещават финансова 
подкрепа за работещи 

и бизнес
Британското правител-

ство обещава да продължи 
Плана за работни места, 
като се предвижда да се 
подпомага с 6 милиарда 
лева задържането на хора 
на работа. Средствата се от-
пускат на Министерството 
на труда и пенсиите за след-
ващите три години, а целта 
е да се помогне на хората да 
печелят повече и да придо-
бият правилните умения за 
работа.

За да се повишат заплатите 
и перспективите за всички, 
се отпускат 3,8 милиарда 
британски лири повече, в 

сравнение с 2019-2020 г., а 
средствата са предвидени 
за придобиване на нови 
умения от работници и слу-
жители. Това ще доведе до 
четири пъти повече места в 
Skills Bootcamps, ще разши-
ри офертата за безплатни 
квалификации от ниво 3 и 
ще стартира новата схема 
Multiply за подобряване на 
уменията, която ще обхване 
до 500 000 възрастни.

За да гарантира, че има 
добро заплащане от 1 април 
2022 година, правителството 
увеличава националната 
минимална почасова ставка 
£9,50.

Замразяването на митата 
на горивата и алкохола ще 
помогне на хората да спес-
тяват повече от работните 
си заплати.

В подкрепа на родите-
лите ще бъдат отпуснати  
£302 милиона. Средствата са 
предвидени за финансиране 
на нови програми за ранна 
детска възраст, включително 
услуги за кърмене и психи-
ческа подкрепа на родители 
с бебета, както и финанси-
ране за внедряване на Family 
Hubs в Англия.

С допълнителни £200 ми-
лиона ще се подпомогнат 
300 000 семейства, които са 
изправени пред множество 
нужди. Така ще се подсили 
програмата, която подкрепя 
семействата.

За да се помогне на биз-
неса по търговските улици 
да се адаптира и възстано-
ви, ще има ново временно 
облекчение на бизнес став-
ките за отговарящи на ус-
ловията имоти за търговия 
на дребно, хотелиерство 
и развлечения в Англия. 
Правителството замразява 
мултипликатора на бизнес 
ставките за още една година, 
намаляване на данъците на 
стойност 4,6 милиарда бри-
тански лири над пет години.

Изравняват условията 
за живот в различните 
части на Обединеното 

кралство
Правителството отделя 

ресурс и за изравняване на 
икономиките и условията 

на живот в различните части 
на Обединеното кралство, а 
целта е да се гарантира, че 
възможностите на хората 
в живота не се определят 
от това къде живеят. Ще се 
финансира подобряването 
на транспортните услуги 
между селищата, а също и в 
подобряване на качеството 
на пътищата.

Разпределянето на първия 
кръг от фонда за изравнява-
не на Обединеното кралство 
предвижда 1,7 милиарда 
британски лири инвестиции 
в местните райони, докато 
стартирането на фонда за 
споделен просперитет на 
Обединеното кралство от 
над 2,6 милиарда британски 
лири се фокусира върху 
програми за финансиране, 
за да помогне на хората да 
си намерят работа и да про-
дължат в живота.

Нов план за растеж 
инвестира в иновации 

и умения
Британското правител-

ство въвежда План за растеж 
в действие, който предвижда 
значителни инвестиции в 
иновации и умения.

За да се създадат високо-
квалифицирани работни 
места с високи заплати, 
публичните инвестиции в 
научноизследователска и 
развойна дейност ще се уве-
личат до рекордни нива от 
£20 милиарда до 2024-2025 
г. В комбинация с данъчни 
облекчения, предвидени 
за тази сфера, на практика 
общата подкрепа за този 
сектор ще нарасне до 1,1% 
през 2024-2025 г.

Нова глобална мрежа 
за таланти в Обединеното 

кралство ще работи с фирми 
и изследователски институ-
ти, за да идентифицира и 
привлече най-добрите спе-
циалисти в ключови научни 
и технологични сектори.

Въз основа на капиталови-
те инвестиции от 26 милиар-
да британски лири, обявени 
за стратегията Net  Zero, 
този преглед на бюджета и 
разходите довежда общите 
задължения, поети от пра-
вителството от март 2021 
г. за зелена индустриална 
революция в Обединеното 
кралство до 30 милиарда 
британски лири.

Използване на 
възможностите на 
Brexit и глобална 
Великобритания

Нов Глобален британски 
инвестиционен фонд на 
стойност 1,4 милиарда бри-
тански лири ще предостави 
безвъзмездни средства за 
насърчаване на междуна-
родни мобилни компании 
да инвестират в критичните 
и най-иновативните индус-
трии на Обединеното крал-
ство, включително науките 
за живота и автомобило-

строенето.
Обявените ангажименти 

гарантират, че Обединеното 
кралство ще остане супер-
сила за развитие и един от 
най-големите донори на 
ОПР в Г-7. 

Правителството ще на-
прави изравняването на 
реалностите в Шотландия, 
Уелс и Северна Ирландия, 
като предостави подкрепа 
в критични области, като 
същевременно се насочи 
към действия за посрещане 
на местните нужди.

Отпускат се £8,7 милиарда 
годишно за децентрали-
зиране на администрации 
чрез формулата на Барнет, 
което води до най-високото 
годишно финансиране след 
1998 г.

Шотландското правител-
ство ще се възползва от 
4,6 милиарда британски 
лири годишно увеличение 
на финансирането. Увели-
чението на средствата за 
правителството на Уелс е с 
2,5 милиарда паунда годиш-
но. Изпълнителната власт 
на Северна Ирландия ще 
получи увеличение от 1,6 
милиарда британски лири 
годишно.

Милиарди британски лири ще 
бъдат вложени в приоритетни 

за британците сфери

АЛБИОН

Правителството на Джонсън 
обещава по-силна икономика

БГ БЕН 
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Британското правителство уверява, че ще има облекчения, които ще дават възможност 
на хората да спестяват повече.
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Британското правител-
ство готви нов план за 
контрол на тютюнопуше-
нето, който да доведе до 
най-голямата цел, а именно 
– страна без тютюнев дим 
до 2030 година. 

Здравните власти обяви-
ха, че Англия може да бъде 
първата страна в света, 
която предписва електрон-
ни цигари с медицински 
лиценз, за да помогне за 
намаляване на пушенето.

Регулаторната агенция 
по лекарствата и здрав-
ните продукти (MHRA) 
публикува актуализирани 
насоки, които проправят 
пътя за медицински ли-
цензирани продукти за 
електронни цигари, които 
да се предписват на пу-
шачи, които желаят да се 
откажат от вредния навик. 
Производителите могат 
да се обърнат към MHRA, 
за да представят своите 
продукти и те да преминат 
през същия процес на ре-
гулаторно одобрение като 
другите лекарства, налични 
в здравната служба.

Това може да означава, че 
Англия ще стане първата 
страна в света, която пред-
писва електронни цигари, 
лицензирани като меди-
цински продукт. Ако даден 
продукт получи одобрение 
от агенцията, клиницисти-
те могат да решат за всеки 

отделен случай дали би 
било подходящо да пред-
пишат електронна цигара 
на пациентите на NHS, за 
да им помогнат да откажат 
цигарите. 

Електронните цигари 
съдържат никотин и не са 
безрискови, но експерт-
ните прегледи от Обеди-
неното кралство и САЩ 
показват, че регулираните 
електронни цигари са по-
малко вредни от пушенето. 
Електронна цигара с меди-
цински лиценз ще трябва 
да премине още по-строги 
проверки за безопасност.

Тютюнопушенето 
остава водеща 

причина за смърт
Тютюнопушенето остава 

водещата предотвратима 

причина за преждевремен-
на смърт и докато процен-
тите са на рекордно ниски 
нива в Обединеното крал-
ство, все още има около 6,1 
милиона пушачи в Англия. 
Съществуват и големи раз-
лики в процентите в цялата 
страна. По-богатите райони 
съответно са с най-нисък 
процент на пушачи. 

Електронните цигари 
бяха най-популярната по-
мощ за тези, които искат 
да се откажат от вредния 
навик в Англия през 2020 
г. Доказано е, че електрон-
ните цигари са много ефек-
тивни в подкрепа на тези, 
които се опитват да се отка-
жат, като 27,2% от пушачите 
ги използват в сравнение с 
18,2%, които предпочитат 
никотинови заместители 
и терапевтични продукти 

като пластири и дъвки.
Някои от най-високите 

нива на успеваемост на 
онези, които се опитват да 
се откажат от тютюнопу-
шенето са сред хората, ко-
ито използват електронна 
цигара, за да се отърват от 
пристрастяването си.

Здравният минис тър 
Саджид Джавид каза, че 
страната продължава да 
бъде световен лидер в здра-
веопазването, независимо 
дали става въпрос за внед-
ряването на ваксина срещу 
COVID-19, която спасява 
животи, или за иновативни 
мерки за обществено здра-
ве, които намаляват риска 
от сериозно заболяване за 

хората.
„Отварянето на врата-

та към лицензирана елек-
тронна цигара, предписана 
от NHS, има потенциала 
да се справи с големите раз-
личия в нивата на тютю-
нопушене в цялата страна, 
като помага на хората да 
спрат да пушат, където и 
да живеят, и какъвто и да 
е техният произход“, каза 
Джавид.

64 000 души са 
починалите през 

2019 година от 
тютюнопушене в 

Англия 
Почти 64 000 души са 

починали от тютюнопу-
шене в Англия през 2019 г. 
Службата за подобряване 
на здравето и неравенства 
(OHID) подкрепя усилията 
за повишаване на нивото на 
общественото здраве, като 
гарантира, че общностите 
в цялата страна имат равни 
здравни резултати.

Намаляването на здрав-
ните различия, включител-
но в процентите на тютю-
нопушенето, и поддържа-
нето на по-добро здраве на 
хората за по-дълго време, 
е в ползва на хората, об-
ществото, икономиката и 
NHS. Амбицията е до 2030 
година Англия да стане 
страна без тютюнев дим. 

АЛБИОН

Електронните цигари могат да 
бъдат предписвани от NHS за отказ 

от вредния навик

Нов план с амбиция за превръщане 
на Англия в страна без тютюнев дим
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От 1-ви ноември Вели-
кобритания премахна от 
„червения списък“ за меж-
дународни пътувания се-
демте държави, които по-
падаха в него. Решението е 
в сила за пристигащите от 
Еквадор, Доминиканската 
република, Перу, Колумбия, 
Хаити, Панама и Венецуела. 
Пристигащите от тези стра-
ни вече не са  длъжни да се 
самоизолират в карантинни 
хотели.

Новината се отнася за 
Англия, Уелс и Шотландия. 
Мотивът е, че вариант „Дел-
та” на Covid-19 е доминиращ 
в повечето страни по света, 
което намалява рисковете от 
навлизане на нови щамове в 
Обединеното кралство.

От британското прави-
телство обаче уточняват, 
че червеният списък ще се 
запази като предпазна мярка 
за защита на общественото 
здраве и при необходимост 
ще се добавят отново държа-
ви и територии в него. Нова 

оценка на ситуацията ще се 
прави на всеки три седмици. 

Припомняме, че присти-
гащите от страните в „чер-
вения списък“ трябваше да 
се самоизолират за десет дни 
в карантинни хотели и за тя-
хна сметка, а това струваше 
по 2285 паунда на човек. 

Британските 
ваксинационни 

сертификати важат и в 
България

М е ж д у в р е м е н н о  о т 

българското Посолство 
в Лондон излязоха с ин-
формация във връзка с 
разпространението на ре-
дица неверни твърдения, 
свързани с валидността за 
България на издадените 
в Обединеното кралство 
сертификати за завършен 
ваксинационен курс срещу 
COVID-19. От  Посолство-
то са осъществили контакт 
с Министерството на здра-
веопазването, откъдето е 
потвърдено, че документът, 
удостоверяващ ваксина-

ционния статут както за 
пътуване, така и във връзка 
с новите противоепиде-
мични мерки в България е 
един и същ.

Заповедта на министъра 
за здравеопазването, която 
е в сила от 21.10.2021 г., 
реферира към дефини-
цията за сертификат за 
Ковид ваксинация, дадена 
в заповедта относно меж-
дународните пътувания 
(Заповед № РД-01-733 от 
27.08.2021 г.).

Документът, удостоверя-

ващ завършен ваксинацио-
нен курс срещу COVID-19, 
е валиден цифров COVID 
сертификат на ЕС за вак-
синация или аналогичен на 
него документ, съдържащ 
определена със заповедта 
информация.

Следователно няма преч-
ка лицата, които притежа-
ват сертификат, издаден от 
Обединеното кралство, да 
влизат в България, включи-
телно да посещават места, 
за които се изисква валиден 
документ за ваксинация.

Регулаторната агенция 
по лекарствата и здравните 
продукти излезе  с допъл-
нителни подробности за 
стъпките, които са необ-
ходими за лицензирането 
на електронна цигара като 
лекарствен продукт. За да 
получат лиценз, продукти-
те трябва да отговарят на 
стандартите за качество, 
безопасност и ефикасност, 
очаквани от лекарствените 
продукти. Ако успее, това 
потенциално би позволи-
ло безопасни и ефективни 
продукти да бъдат предос-
тавени по лекарско пред-
писание за пушачите, които 
желаят да се откажат или да 

намалят тютюнопушенето.
Както е посочено в Плана 

за контрол на тютюнопуше-
нето на Министерството 
на здравеопазването и со-
циалните грижи за 2017 г., 
доказателствата са ясни, че 
електронните цигари са по-
малко вредни за здравето. 
Електронните цигари, съ-
държащи никотин, могат да 
помогнат на хората да спрат 
цигарите и са ефективни по 
подобен начин като другите 
опции за спиране. MHRA 
се ангажира да подобрят 
обществения достъп до 
безопасни и ефективни 
лицензирани продукти.

Д-р Джун Рейн, главен 

изпълнителен директор на 
MHRA, подчерта,  че акту-
ализираното ръководство 
относно изискванията за 
лицензиране, което е пуб-
ликувано, е силна първа 
стъпка към наличието на 
безопасни и ефективни 
лицензирани електронни 
цигари.

„MHRA ще продължи да 
подкрепя компаниите в раз-
работването на безопасни 
и ефективни продукти за 
електронни цигари, да на-
сърчава лицензирането им 
като лекарства, за да под-
крепи грижата и достъпа, 
насочена към пациента“, 
заяви доктор Рейн.

Преди Коледа: Великобритания премахна от 
„червения списък“ за пътуване всички държави

MHRA публикува ясни насоки 
за пускането им на пазара 
като лицензирани терапии

БГ БЕН 
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Пролетта бе хладна и 
дъждовна. Затова всеки 
пробив на слънцето караше 
хората да излизат от уютни-
те си домове и да тръгват да 
се разхождат по парковете, 
градинките и зелените пло-
щи на големия град.

Доктор Георги Спасов 
благодари на сервитьорката 
за кафето и сока и се усмих-
на на Невена. 

Тя също му се усмихна. 
 Докторът скръсти ръце и 

се облегна на стола. 
– Каква идилия! – въз-

кликна.
Невена отпи глътка и 

постави малката си чанта 
на масата.

– Жоре – погледна го с 
умиление тя, – много се 
радвам, че се видяхме. На-
последък си толкова зает, 
че взех да си мисля, че вече 
нямаш време за старите си 
приятели.

Той сложи ръка на ра-
мото й:

– Права си – от толкова 
работа наистина забравих 
за приятелите.

– То и времето има из-
вестна „вина“.

– Така е. Но ето на, и 
слънцето се появи. Е, раз-
казвай. Как я караш? Как 
са децата? 

Невена отвори чантата 
си и извади кутия с цига-
ри. Понечи да запали, но 
доктор Спасов сложи пръст 
пред устата й. Тя се поко-
леба за момент и прибра 
обратно кутията. 

– При мен няма нищо 
интересно, Жоре. Децата 
са добре. Мъжът ми също. 
Знаеш как е, от работа – 

вкъщи. От вкъщи – на ра-
бота... Пазаруване... Дома-
кинстване... Ти си по-инте-
ресен. При теб всеки ден е 
различен. Напоследък, ко-
гато пусна телевизора, все 
очаквам да те видя. Станал 
си толкова известен.

– Само напоследък ли? – 
пошегува се той.

Невена се огледа. Наоко-
ло бе пълно с хора. Тя про-
кара пръсти през косата си.

– Не ми се прави на скро-
мен – приятелски го укори, 
– ами я дай някой пикантен 
случай. Като този с майка-
та и доведеното момче, за 
което говореше оня ден в 
сутрешния блок.

– Нека ти дам един съ-
вет: не се интересувай от 
хорските драми. Те само 
ограбват.

– Брей... Колко важен си 
станал. Не мога да те по-
зная. Добре. Така да бъде, не 
ми разкривай лекарски тай-
ни. Кажи ми за себе си. Как 
стана така, че стана толкова 
религиозен, например? По-
знаваме се от години. Знаеш 
как се забавлявахме някога. 
Как танцувахме... Как купо-
нясвахме... 

– Това е минало. Добре ще 
е, ако можеш да се освобо-
диш от него.

Той тъкмо завърши изре-
чението си, и някой каза зад 
гърба им:

– Добър ден, докторе.
Двамата извърнаха глави. 
Жената, която го поз-

драви, беше около четири-
десетте. Бе с дълга черна 
коса, висока, стройна, с 
правилни черти и мило 
лице. Ако не бяха износени-

те дрехи и мъката й, която 
в тъмен ореол струеше от 
нея, можеше да се каже, че 
е красавица.

Доктор Спасов се надигна 
леко от стола и отвърна на 
поздрава, а Невена веднага 
я измери с поглед. 

Жената седна през две 
маси от тях, извади някакви 
листове от дамската си чан-
та и се зачете в тях.

– Е? – нетърпеливо рече 
Невена. – Коя е тази?

– Пациентка.
– Красива е, но е... някак... 

запусната.
Доктор Спасов изведнъж 

се умисли и сякаш се на-
тъжи. Невена го остави за 
момент, но скоро отново го 
подкани да сподели повече.

– Виждаш ли – въздъхна 
той, – ти искаше история, а 
тя сама ни намери.

Невена погледна пак към 
жената, после към него и 
„наостри“ уши.

– Казва се Ася – започна 
докторът, след като отпи 
глътка кафе и се увери, че 
тя е достатъчно далече и 
няма да ги чуе, – завърши-
ла е обикновена гимназия, 
тоест няма професия, но, 
както виждаш, е хубавица. 
Омъжила се за по-голям 
от нея мъж. Скоро им се 
родили две деца. Знаеш как 
е тука. Не е леко, и те, както 
много други хора, гледали 
с едното око навън. Преди 
пет години заминали всич-
ки за Германия. Съпругът 
й е хирург. Кандидатствал 
за вакантно место в една 
болница. Одобрили го и 
заминали. Емиграцията 
обаче не му се отразила до-
бре. Въпреки че бил добър 
лекар и знаел добре езика, 
му било много трудно. Ста-
нал неспокоен, нервен и 
започнал да си го изкарва 
на нея. Класически случай 
на жертва и потисник.

– Колега значи! Тъкмо по 
твоята част, Жоре – оживи 
се Невена, – и ти какво? Как 
реши проблема им?

– Там е работата, че нищо 
не оправих – упрекна се 
доктор Спасов, – ами „по-

могнах“ да се разделят. 
– Аууу... стига бе! И какво 

стана?
– Тя започнала работа 

в магазин за хранителни 
стоки. Подреждала стела-
жите. А мъжът й, хирургът, 
ставал все по-неспокоен и 
неуравновесен – продъл-
жи той, – често изтъквал 
колко способна и грижовна 
била майка му, подсказ-
вайки с това на Ася колко 
неспособна е тя. И така... 
Няма да те занимавам с 
подробностите. Ще мина 
по същество.

– Точно така – светнаха 
очите на Невена.

Доктор Спасов отпи глът-
ка кафе: 

– Една вечер мъжът й се 
върнал, както обикновено, 
уморен от работа и напра-
во си легнал. Тя сложила 
децата да спят и вместо 
също да легне  започнала 
да търка стълбите, които 
били нацапани в краищата 
с боя. Търкала ги с памук 
и спирт. За около час и 
половина изтърквала по 
едно стъпало. Търкала до 
среднощ. Мъжът й забе-
лязал усилието й, но дори 
не я насърчил. На другата 
вечер нашата героиня, без 
никой да я кара, отново по 
нощите започнала да търка 
с памучето и спирта. Стъпа-
лата били общо тринадесет. 
Искало й се да ги приключи 
онази нощ, но не й стигнали 
силите. Успяла да изтърка 
десет. Била капнала от умо-
ра. Оставила купичката със 
спирта и памука настрана и 
си легнала. На другия ден, 
докато била на работа, по-
лучила обаждане от мъжа 
си, който я упреквал, че не 
си е прибрала купичката и 
памука. Душата на Ася се 
свила на кълбо. Чак когато 
седнали да вечерят заедно с 
децата, тя набрала смелост и 
му казала, че е твърде лош с 
нея, защото вместо да забе-
лежи труда й и да я поощри, 
той само търсел повод да я 
упрекне. И тогава мъжът 
не издържал и й казал най-
страшните думи, които 

била чувала: „Ти си моят 
най-голям мъчител. Както 
ти ме измъчваш, никой друг 
на тая земя не го е правил!“.

– Що за наглост! – пре-
късна го Невена. – Какво 
повече е искал тоя от же-
ната?

– А де?! И аз реагирах по 
този начин, като я чух. 

– Ти, впрочем, как се за-
позна с тая жена?

– Защо? Запознахме се, 
след като тя вече си беше 
тръгнала от мъжа си. Ама 
ти си станала много не-
търпелива – опита се да я 
успокои доктор Спасов. – 
Слушай ме. Ще ти разкажа 
всичко. Не ме прекъсвай.

– Добре, добре – взе си 
бележка Невена. 

– След тия думи, както, 
мисля, се досещаш, Ася си 
събрала багажа – продължи 
той. – Взела си отпуска и 
помолила мъжа си да се раз-
делят за известно време. До-
шла си в България, където 
искала да се наплаче, както 
се вика, на гръдта на майка 
си. Тя ме потърси именно 
тогава. Три дни след като 
се беше прибрала. Търсеше 
професионален съвет. Гово-
рихме надълго и нашироко 
и... прецених, че за нея ще е 
по-добре да не живее пове-
че с този мъж. Тя май само 
това и чакаше. Сякаш камък 
й падна от гърдите и ведна-
га подаде молба за развод. 
Имаше жилище в София, 
намери си и работа и... беше 
убедена, че съдът ще й даде 
децата. Но... не стана така. 
Съдията прецени, че бащата 
е по-благонадежден.

– И какво?! – отвори ши-
роко очи Невена.

– Ами „нищо ново под 
слънцето“. Виждаш я как 
изглежда. Съсипала се е, 
състарила се е, очите й са 
потъмнели. 

– Но все пак си личи, че 
е красива.

– Да, така е, все още си 
личи, но и това ще е до 
време. Скоро и красотата 
ще я напусне и ще стане 
най-лошото.

– Ама ти какво – не се съ-
гласи Невена, без да отделя 
поглед от Ася, – да не искаш 
да кажеш, че е трябвало да 
търпи тоя грубиянин, кой-
то, убедена съм, си е имал и 
любовница! Кажи ми защо? 
Само защото има пари ли? Я 
да си гледа работата! Добре 

си й казал да се маха. Човек 
има достойнство. Някои 
хора само за това живеят.

Доктор Спасов се умълча 
за кратко.

– Не си права – каза по-
късно, загледан в далечи-
ната, но погледът му бе 
премрежен. Сякаш спеше с 
отворени очи. – Трябваше 
да я посъветвам точно об-
ратното.

– Да се върне при него 
ли, бе?

– Именно!
– Как можа да го кажеш? 

И защо?!
– Защото това е бил кръ-

стът й. Трябваше да не го 
оставя.

– Не, не и не! Жоре, ти 
си се побъркал – не отс-
тъпи Невена. – И за какво 
й е такъв живот? Той ще я 
обижда непрекъснато, ще 
си прави кефа с любовница-
та си и един ден, като децата 
отраснат, пак ще я изгони.

– Може би. Но дори и 
така да е, трябваше да я по-
съветвам да търпи в името 
на любовта и надеждата, а 
и да се моли Бог да смекчи 
сърцето му.

– Аха, разбирам. Вече го-
вориш като проповедник, а 
не като психиатър. 

– Сигурно си права. Но 
дори и да станеше така, поне 
щеше да е близо до децата 
си. А сега... виж я само – 
„пълна“ е с достойнство, но 
сърцето й е там, в Германия, 
при децата й. 

– Не, Жоре. Това не е про-
фесионално. Много емоция 
влагаш в случая.

– Може би. Откакто ста-
нах вярващ, наистина ся-
каш вече не мога да давам 
професионални съвети. Все 
гледам да има мир.

– Виждаш ли? Сам го 
каза. Трябва да се опиташ 
да се освободиш от това 
раздвоение.

– И да уча хората да живе-
ят за достойнството си, а не 
за Бога, така ли? Не, повече 
не мога да го правя. Може 
да ти изглежда странно, но 
вярата наистина ме прео-
брази.

– Тринадесет стъпала към 
свободата, така ще запомня 
този случай аз – усмихна се 
Невена.

– Аз пък бих го нарекъл: 
Тринадесет стъпала към 
пропастта.

– Въпрос на тълкуване.

ОчИ в ОчИ

13 стъпалаМ а р т и н  Р а л ч е в с к и 
е роден в гр. София през 
1974 г. Завършил е СУ „Св. 
Климент Охридски“, спе-
циалности „Теология“ и 
„География“. Автор е на  
дисертационен труд на 
тема ‘’Критичен анализ на 
учението на Свидетелите 
на Йехова’’. Работил е като 
актьор, учител и като 
преподавател в Софийския 
университет. Живее със 
семейството си в Англия. Има три деца.

Автор е на много статии в различни вестници, 
както и на няколко филмови сценария. Негови книги 
към днешна дата са: ‘’Безкрайна нощ’’, ‘’Горски дух’’, 
‘’Полубогиня’’, ‘’30 паунда’’, ‘’Измама’’, ‘’Емигрант’’, 
„Антихрист“, ‘’Душа’’, ‘’Смисълът в живота’’ и ‘’Веч-
ност’’. Пред печат е романът му ‘’Не затваряй очи’’ 
(2022 г.).

Разказ от сборника „Емигрант“
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България е в пика на чет-
въртата вълна от корона-
вирус. Британският  щам 
„Делта“ увеличи с 25% хос-
питализираните пациенти 
в сравнение с предходната 
вълна. Местата в болниците 
се изчерпват за часове, кис-
лородът за тежко болните 
също е пред свършване. 
Ежедневно в страната има 
по над 100 смъртни случая. 

Пълни улици и 
заведения, усмихнати 

хора и нито грам 
дистанция 

Със сигурност обаче ни-
кой не би разбрал за черната 
статистика, която регистри-
ра по над 5000 положителни 
проби дневно, ако не беше 
официалната статистика на 
Единния информационен 
портал. 

Чужденец, попаднал в 
страната, по-скоро би си 
помислил, че България е 
единствената страна в света, 
която е успяла да пребори 
коронавируса. 

Улиците на големите гра-
дове в страната се пукат по 
шевовете, дистанция няма, 
маските традиционно се 
носят под брадата сякаш 
точно това е най-опасно-
то място за нашествие на 
вируса. Ваксинираните все 
още са малко, въпреки че 
техният брой расте, след 
като беше въведен зеленият 
сертификат. 

Той обаче е побългарен, 
което автоматично поставя 
въпроси за неговата ефи-
касност. В същото време 
почти никой не контролира 
изпълнението на новите 
ограничителни мерки. Слу-
жителите на Регионалните 
здравни инспекции не сти-
гат, за да обхванат всички 
обекти, които подлежат на 
контрол. 

Управляващите 
съвсем плахо говорят 
за локдаун, не е сега 

времето – идват 
избори

Служебното правител-

ство, вероятно заради пред-
стоящите президентски 
и парламентарни избори, 
плахо говори за локдаун. 
Както се казва – а, дано, ама 
надали. Причината – пикът 
на поредната ковид вълна 
съвпадна с предизборните 
кампании за президент и 
парламент. Никой политик 
няма интерес от спиране на 
обществения живот. И без 
това достатъчно главоболие 
създават протестите срещу 
въвеждането на зеления 
сертификат. 

И ако нормалната логика 
говори, че трябват по-драс-
тични мерки, то политиците 
са много предпазливи, тъй 
като на 14 ноември ще тряб-
ва да си осигурят необходи-
мите им гласове. С цената 
обаче на какво? 

Здравнат а  сис тема в 
България вече се задъхва 
под натиска на заболели 
от Covid-19 в тежко със-
тояние, които имат нужда 
от болнично лечение. Слу-
жебният здравен министър 
доктор Стойчо Кацаров не 
изключи възможността да 
се стигне до ситуация, в ко-
ято български пациенти ще 
трябва да се транспортират 
за лечение в други европей-
ски държави. 

Пред Българското наци-
онално радио доктор Ка-
царов заяви, че това е най-
тежката COVID вълна досе-
га в страната, а ситуацията с 
леглата в реанимационните 
отделения е на ръба.

И все пак – здравният 
министър смята, че локда-
унът не решава проблемите 

с пандемията. И пак по 
признанията министерски 
– контролът не е достатъчно 
ефективен.

Локдаунът засега 
е заменен на пръв 

поглед с нови  
по-строги мерки

Нови по-строги мерки 
във връзка със световната 

пандемия от COVID-19 
бяха въведени със запо-
вед на здравния министър 
доктор Стойчо Кацаров. Те 
влязоха в сила от 4 ноември 
и ще са в сила до края на 
месеца. 

Преустановени са всич-
ки концерти, фестивали, 
масови мероприятия, по-
сещения в кина, музеи, иг-
рални зали, казина, групови 
занятия за възрастни в ези-
кови центрове, колективни 
спортове на закрито и т.н. 
Затварят се ресторанти и 
големи търговски центрове. 
Всичко това обаче ще важи 
само за обектите, които 
не могат да гарантират, че 
100% от заетите лица и гос-
тите разполагат със зелен 
сертификат за ваксинация 
или преболедуване, или за 

негативен тест. 
Спира се и плановият 

прием в болниците. Пре-
установяват се плановите 
операции. Изключение ще 
бъде правено единствено за 
трансплантации, лечение на 
онкологични заболявания, 
раждания, рехабилитация, 
психиатрична помощ. 

Докато политическите 
сметки са в ход, остава 
открит един въпрос – за 
чия сметка е безхаберието 
в България? 

Годината е в своя край, 
очакваме окончателната 
справка на статистиката за 
броя на починалите... А те, 
по данни на математиците, 
са над 7 пъти повече през 
октомври в сравнение със 
същия месец на миналата 
година. 

БЪЛГАрИЯ

Пикът на четвъртата вълна съвпадна с 
предизборните кампании за президент и парламент

БГ БЕН 

От 1 ноември на летище 
Пловдив влезе в сила зим-
ното разписание на поле-
тите. Добрата новина е за 
пътуващите от и до Лондон, 
тъй като полетите се увели-
чават и много от българите 

ще могат да се приберат 
нормално за предстоящите 
Коледни празници. 

През ноември авиокомпа-
ния  Ryanair  ще изпълнява 
полети по разписание до 
Лондон (летище Станстед) 
два пъти седмично в дните 
понеделник и петък. От де-

кември полетите до Лондон 
(Станстед) ще се изпълня-
ват 3 пъти седмично, вкл. и 
в ден сряда.

Резервации може да се 
извършват на официал-
ния сайт на авиокомпания 
Ryanair (www.ryanair.com).

От 3 ноември 2021 г. за-

почнаха редовни полети 
на авиокомпания Wizz Air, 
които ще се изпълняват 
до дестинациите Лондон 
Лутън три пъти седмично 
в дните понеделник, сряда 
и петък, Меминген/Мюн-
хен-Запад - всеки вторник и 
събота, и Дортмунд - сряда 

и неделя.
Резервации може да се 

извършват на официалния 
сайт на авиокомпания  Wizz 
Air  (www.wizzair.com).

От януари до март 2022 
г. авиокомпания Arkia ще 
изпълнява чартърни полети 
от/до Тел Авив.

Увеличават полетите между Пловдив и Лондон

В България върлува с пълна 
сила коронавирусът, засега 

локдаун не се обмисля
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- Кариерата ви започ-
ва в Hong Kong Concert 
Orchestra, когато сте едва 
на 12, кога открихте джаз 
музиката за себе си?

Кевин: Израснах, слу-
шайки музика от много 
ранна възраст. Баща ми 
свиреше много Soul, Reggae, 
Motown&Jazz, у дома беше 
пълно с различни записи. 
Когато започнах да се уча да 
свиря на тромпет, учителят 
ми по музика в Hong Kong 
ме въведе в концепцията на 
стила джаз. Мисля, че музи-
калния талант съм наследил 
най-вече от майка ми, която 
винаги ме е насърчавала и 
е най-големият ми фен и 
критик. 

- Свирите също така 
на флейта, барабани и на 
китара. Защо избрахте 
точно тромпета?

Кевин: Всъщност тром-
петът избра мен. Когато бях 
на 6-годишна възраст, видях 
Луис Армстронг в телеви-
зионното шоу „Top Of The 
Pops”, където той изпя „What 

A Wonderful World”. Тази 
песен ме плени и зае топ 
място в моя живот!  Майка 
ми купи книжка за живота 
на Луис Армстронг, в която 
открих, че любимият ми 
изпълнител е и тромпетист.
Той беше вдъхновение за 
мен! Така музикалният ми 
път беше ясен и определен.

- Освен джаз какви други 
стилове сте свирили?

Кевин: Слушал съм мно-
го музиканти през годи-
ните и с изключение на 
Louis Armstrong основните 
ми влияния са от Herbie 
Hancock, Pat Metheny и Miles 
Davis. Въпреки че обичам да 
слушам и да свиря Jazz, аз 
наистина не считам себе си 
за Jazz музикант в традици-
онния смисъл на думата. По 
време на кариерата си съм 
свирил различни стилове 
като Reggae, Calypso, различ-
ни форми на Africanmusic, 
Salsa, Mariachi, Pop, Funk, 
Samba и други.

- Вероятно бъдещето 
на музиката е написана 

в нейното „минало”,  въз-
можна ли е стъпка назад 
във времето да допринесе 
за създаването на нови 
стилове днес?

Кевин: Добре казано. Ми-
сля, че е невъзможно в днеш-
но време да се слуша „нова 
музика”, без да се открие ня-
какво влияние от миналото. 
В наши дни всеки, който се 
интересува от музика - има 
абсолютно свободен достъп 
до различните жанрове. Фа-
ктът, че винаги има някой, 
който се опитва да излезне 
напред с „нещо по-различ-
но”, означава, че от време на 
време се представят и свежи 
стилове на света, което е 
хубаво.

- Според вас кое е общото 
между класическата и джаз 
музиката,  какво мислите 
за сливане на Jazz с някои 
други модерни стилове?

Кевин: Мисля, че и два-
та жанра са вкоренени в 
традицията. Тези стилове 
са съвкупност от правила 
и норми, които са в сила да 

придържат и композитора, 
и изпълнителя. Разбира се, 
има хора, които ще кажат: 
„Jazz е свобода и няма пра-
вила, можете да правите 
каквото искате...”. Но като 
се замисля, ако Jazz парче 
започне с интро, то в класи-
ческата музика това ще бъде, 
да кажем, увертюра. Тогава, 
ако  това е „главата” на Jazz 
парчето, то в класическата 
музика това е „темата”. Джаз 
говори за „импровизация”, 
а в класическия свят има 
„extemporising”, тогава има-
ме връщането на мелодия 
или „главата” на джаз и в 
класическата музика това ще 
бъде „рекапитулацията” на 
изложението. Има, разбира 
се, много варианти и допъл-
нения в тези структури, но 
те са структури. Жанровете 
имат и своята „дива” страна, 
която ние знаем като „Avant-
Garde”, т.нар. острие или 
експериментална форма на 
жанра. Що се отнася до сли-
ване на Jazz с други модерни 
стилове, според мен, това ще 
е като едно чудесно „бра-
косъчетание”. :) Когато сте 
били потопени в музиката 
толкова дълго, колкото съм 
бил аз, тогава всичко, което 
сте чули, при аранжимент 
ще звучи по един различен, 
ваш начин.

- Композитор сте на три 
пиеси за театър  „Lido” в 
Париж, които са използва-
ни в световното им турне 
през 1998 г.; също така 
сте музикален режисьор 
и диригент на „Heineken 
Night Live”.

Кевин: По онова време 
продуцент в „Lido”, Paris, 
беше Jason Carr. Един ден 
той ми се обади и обясни, 
че иска да “отиде в друга 
посока“ с шоуто си и да му 
композирам три парчета 
за турнето, които да са за 
начало на спектакъла, по 
средата за голям танцов но-
мер и за закриване на шоуто. 
Бях на път за ски почивка 

и имах много кратко време 
да направя пиесите, но се 
справих. Никога не съм гле-
дал шоуто с моите творби, 
но щом до момента не съм 
получил „отровни писма” 
по пощата, значи всичко 
е наред! (Усмихва се.) За 
сериите на ‘Heineken Night  
Live’, което се проведе в Ahoy 
Arena в Ротердам в 3 поред-
ни години, бях музикален 
режисьор и диригент на 
бенд от 15 човека и артисти 
от цял свят – En Vogue, Elvis 
Costello, Donna Summer, 
Chaka Khan, Steve Winwood,  
Toni Braxton и много други. 
Направих подготовката с 
бенда и разпределих ар-
тистите на сцената. В тези 
участия имаше музика на 
живо и излъчване на видео 
материали на огромни стени 
зад нас така, че трябваше 
да се следи за синхрона за 
всичко на сцената. Беше 
наистина много интензивна 
и сериозна работа, но си 
заслужаваше! 

- Бил сте няколко пъти 
в България, работил сте 
с български музиканти, 
между които Белослава и 
Лили Йончева...

Кевин: Първия път, ко-
гато посетих България, бях 
на 16 и отидох там с част 
от старото ми музикално 
училище за обмяна на опит. 
Помня, че беше много сту-
дено, виното бе страшно 

евтино, а момичетата - мно-
го красиви!:) Благодарение 
на Лили Йончева пък имах 
възможност да се върна там 
през декември 2011 г. и да 
работя с някои други ваши 
прекрасни музиканти. Раз-
бира се, имах удоволствието 
да свиря с Живко Петров - 
страхотен музикант, както и 
с Белослава, която е огромен 
талант.

- Кой е човекът Кевин 
Робинсън, какъв сте извън 
сцената?

Кевин: Трудно е да бъдеш 
еднакъв с всички и опреде-
лено не го правя. Харесва ми 
да запазвам повече от неща-
та само за себе си. Броени на 
пръсти са онези, които съм 
допуснал близо и ме позна-
ват детайлно. Въпреки това 
аз се опитвам да се радвам 
на живота от нещата, които 
правя - музика, пътувания, 
театър, гледане на филми, 
готвене, харесвам също така 
добрата храна и хубавото 
вино! 

- Благодаря за отделено-
то време, Кевин! Няколко 
финални думи...

Кевин: И аз благодаря за 
поканата! На всички музи-
кални фенове пожелавам да 
продължават да подкрепят 
музиката по начин, по който 
могат! И най-важното – бъ-
дете здрави и щастливи!

На Арената днес:

Kevin Robinson - златният „тромпет“ 
            на Simply RedЗа някои хора музиката е просто 
емоция, за други - разум и начин на 
живот. За да успеем в изкуството, 
са необходими талант, воля, труд, 
познания и опит, който се гради еже-
дневно. Всичко това в пъти притежава 
днешният ни специален гост, който е 
сред големите имена на британската 
и световната джаз сцена! Тромпетист, 
композитор, музикален режисьор и 
диригент, той е аранжор и си сътруд-
ничи  с титани като RAY CHARLES, TOM 
JONES, PAUL McCARTNEY, SIMPLY RED, 
TONI BRAXTON, LISA STANSFIELD, ANNIE 
LENNOX и много други звездни имена. 
Кариерата му е изпълнена с безброй 
участия по фестивали, световни тур-

нета, спектакли и концерти, включи-
телно един за олимпиадата в Лондон, 
на който присъстваха принц Уилям и 
съпругата му Катрин... Представяме ви 
Мистър Кевин Робинсън!

Редактор: Toni Rock

Личен архив на 
Кевин Робинсън

Личен архив на 
Кевин Робинсън

Личен архив на 
Кевин Робинсън
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Marty Friedman 
(Megadeth, Hawaii)
- Уникалният начин, по 

който бившият китарист на 
Megadeth - Marty Friedman, 
държи перото, докато сви-
ри, прави китарните му 
сола много трудни за дуб-
лиране, изстрелвайки го 
във висините на световната 
музикална сцена. Като са-
моук китарист още в тий-
нейджърската си възраст 
той създава последователно 
бандите Deuce Hawaii, с 
които са и първите му му-
зикални изяви на сцена. 
През 1986 година заедно с 
китариста Jason Becker сфор-
мират групата Cacophony, с 
която издават два албума. 
Три години по-късно след 
нейното разпадане Friedman 
преминава в редиците на 
траш легендите Megadeth 
за цяло едно десетилетие и 
записва с тях цели 5 албума. 
От 2000 година насам музи-
кантът се отдава изцяло на 
соло кариерата си, като през 
този период успява да издаде 
9 соло албума и участва в 
различни странични проек-
ти. Поради изключителния 
си интерес към японската 
музика, която обожавал да 
слуша, както и влечение-
то към всичко свързано с 
Япония, се премества там, 
където живее и до днес, а 
групата му Marty Friedman 
Band включва изключително 
и само японски музиканти. 
В специалното издание на 
албумa “Loudspeaker” има 

едно бонус парче – версия 
на песента “Static Rain”, ко-
ято е завършващото парче 
на японското телевизион-
но шоу “Rock Fujiyama”. В 
повечето метро станции в 
Япония са разположени пла-
кати с човешки ръст и на тях 
е изобразен Marty Friedman, 
който всъщност е новото 
лице на японската желязна 
федерация (JISF). 
Paul  Gilbert (Racer X, 

Mr. Big)
Един от най-техничните 

китаристи в света, известен 
най-вече от дългогодишната 
си кариера с рок бандите 
Racer X и Mr. Big, както и 
от соловите си инструмен-
тални албуми. Пол Гилбърт 
неведнъж е обявяван за един 
от най-бързите китаристи 
в света, а списание „Guitar 
World” го поставя в челния 
топ 10 за технични кита-
ристи на всички времена. 
Освен като китарист на 
Mr.Big, Пол Гилбърт е познат 
и с десетките си колабора-
ции с други артисти като 
Joe Satriani, John Petrucci , 
David Lee Roth. В момента 
Гилбърт преподава китара в 
Guitar Institute of Technology 
в Минесота, освен това носи 
титлата „хонорис кауза” в 
японския филиал на инсти-
тута. Като изключително 
бърз и техничен китарист 
Пол Гилбърт издава CD-та 
и DVD-та с уроци по китара, 
има и собствени колонки в 
някои китарни списания, 
в които  дава съвети на 

младите китаристи. Пол 
Гилбърт развива и изключи-
телно успешна соло кариера.  
Гилбърт започва да свири 
на китара още на 5-годишна 
възраст, а на  15 вече обика-
ля местните клубове с група-
та си Tau Zero. През 1984 се 
мести в Лос Анджелос, къ-
дето постъпва в музикален 
колеж и още на следващата 
година става инструктор по 
китара. За този период казва, 
че е един от най-щастливите 
в живота му, защото имал 
възможност да се занимава 
с нещо толкова любимо 
по цели дни. Пол Гилбърт 
искрено се възхищава на 
Бах и признава, че именно 
тази класика го вдъхновява 
да свири толкова красиви 
и дълги китарни пасажи. 
Китаристът е посветен из-
цяло на музиката и дори 
през годините многократно 
е писал статии за различ-
ни престижни музикални 
списания, в които дава пре-
поръки и уроци за техни-
ката и тайните на свирене 
на китара. Така идва идея-
та да създаде своя онлайн 
школа, в която нагледно 
преподава уроци и упраж-
нения като един опитен 
педагог, при това виртуоз.  
Друга негова „страст” ос-
вен музиката е Страната на 
изгряващото слънце. Пол 
обича културата на Япония 
и прекарва дълго време в 
тази страна. Към днешна 
дата Пол Гилбърт е сред 
най-добрите китаристи - 
неокласици в света, с 16 

самостоятелни издадени ал-
бума, онлайн школа, собст-
вен бранд китара -  Ibanez 
PGMM31-WH Paul Gilbert, 
и милиони фенове по света.

Uli Jon Roth 
(Scorpions)

Този уникален „скорпио-
нец” и страхотен майстор на 
китарата е един от първите 
музиканти, които доприна-
сят за стила нео-класически 
метъл. Той е основател на 
академия „Скай”, както и на 
бранда китари - Sky. През 
80-те години Roth поръчва 
на британски лютиер да му 
направи китара с повече 
прагчета. Музикантът при-
тежава поне пет такива ки-
тари, като първите две имат 
съответно 36 и 42 прагчета, 
а третата няма такива и е 
използвана в албума Beyond 
the Astral Skies. Всички кита-
ри с прагчета имат по-дълъг 
и широк гриф, който е леко 
издълбан, за да се пости-
га по-драматичен вибрато 
ефект, предпочитан пре-
димно от нео-класическите 
китаристи. През 2004 година 
американската компания 
18th Street Guitars прави 50 
копия на Sky китара, всяка от 
които струва 18 000 долара.  
Любопитен факт от личния 
живот на Roth е фактът, че 
той е бил обвързан с Мони-
ка Данеман (състезателка 
по фигурно пързаляне и 
художничка), приятелка на 
Джими Хендрикс в периода 
преди смъртта му. Roth и 
Данеман работят заедно по 

редица песни, включително 
„We’ll  Burn the Sky“ от ал-
бума на „Скорпиънс” Taken 
by Force (1977). Освен това 
Моника рисува обложките 
за всички албуми на Electric 
Sun, собствената група на 
Roth, която съществува от 
1978 до 1985 година, и изда-
ват три албума. Първият от 
тях, Earthquake (1979), е пос-
ветен на Джими Хендрикс. 
Вторият албум е издаден две 
години по-късно. Fire Wind 
(1981) е посветен на Ануар 
Садат (президент на Египет, 
който се опитва да поддържа 
мира в Близкия изток) и 
включва песента „Enola Gay“ 
за атомните бомбардировки 
над Япония. През 1985 г. 
излиза последният албум 
на Електрик Сън, озаглавен 
Beyond the Astral Skies, който 
е посветен на Мартин Лутър 
Кинг. През 1996 г. любимата 
на Roth - Моника Данеман, е 
порицана за неуважение към 
британския съд да не нарича 
Кати Ичингам „закоравяла 
лъжкиня” и да я обвинява в 
участие в смъртта на Джими 
Хендрикс. Ичингам иска от 
съда да затвори Данеман, 
но тя е освободена. Два дни 
по-късно  Моника Данеман 
е открита задушена с въгле-
роден моноскид, изведен от 
ауспуха на нейния Мерце-
дес-Бенц, близо до вилата ù 
в Сийфод, Източен Съсекс. 
Uli Jon Roth посвещава пос-
ледващите си творби на нея. 
Michael  Angelo Batio 

(Nitro)
Майсторът на двойната 

китара Michael Angelo Batio 
е и един от създателите и 
пионерите на китарната 
„Shred” техника. Известен 
е с невероятната техника 
и майсторство на грифа и 
изключителната бързина, 
с която свири. Също така е 
познат и признат като уни-
кален шоумен, използващ 
и техниката „Over-Under”, 
както и способността да 
свири на двойна и четворна 
китара, използвайки и двете 
си ръце в различни позиции 
и стилове. Трябва да се отбе-

лежи и приноса му в китар-
ния свят с издадените DVD 
серии инструкции и уроци, 
наречени „Speed Kills”, по-
казващи как да овладеете 
„Shred” техниките и изку-
ството на мълниеносното 
свирене. Всички негови тех-
ники за свирене и иновации, 
които той показва и пресъз-
дава за първи път в своите 
уроци и инструкции, както 
и в изпълненията на живо, 
много бързо се превръ-
щат в задължителни  „стан-
дартни техники” сред топ 
китаристите в целия свят.  
Batio e създател и пръв 
изпълнител на двойната 
китара (Double-Guitar), а 
по-късно и на четворна ки-
тара (Quad-Guitar). Michael 
Angelo разполага с неверо-
ятна колекция от около 100 
китари, която е събирана за 
последните 40 години. Сред 
инструментите му са Dave 
Bunker „Touch китара”, 1968 
Fender Mustang, 1986 Fender 
Stratocaster, 1962 повторно 
издаване и други уника-
ти. За изпълненията си на 
живо Batio е изключителен 
фен на двата вида Dean 
Guitars – акустичната и на 
електрическата. През 2007 
г. музикантът проектира и 
разработва серия китари 
Dean Michael Batio MAB3. 
През 1991 г. Batio е поканен 
да направи музиката към 
филма на ужасите “Shock 
‘Em Dead”, записвайки пар-
чета за саундтрака, както 
и свиренето на китарни-
те части на главния герой 
Angel Martin във филма. На 
2 февруари 2012 година мо-
делът на китарата Michael’s 
Dean “Jet” Double-Guitar 
е изложен в Rock and Roll 
залата в Музея на славата 
в Кливланд, САЩ, и остава 
там като част от ценния ар-
хив. Michael Angelo Batio е 
съвсем заслужено в челните 
редици в “Top 100 Greatest 
Metal Guitarists of All Time” и 
“Fastest Guitarist of All Time” 
на списание Guitar World, 
както и част от “20 Greatest 
Shredders of All Time” на 
списание Total Guitar. 

Четирима неокласици 
в тежката музика

Много е казано и написано за великите китарини 
богове на световната рок и метъл сцена, но това 
сякаш не е достатъчно... Днес ще отделим внима-
ние на четирима виртуози, едни от най-добрите 
китаристи – неокласици, които свещенодействат 
с класиката на рока и метъла и го правят със за-
видно удоволствие, а харизмата им завладява и 
пристрастява.
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Lady Dior и днес е сред 
най-желаните и известни 
марки чанти в света. Мал-
цина обаче са онези, които 
знаят или си спомнят, че тя 
намира място в ревютата 
на модните гурута по света, 
благодарение на „топлата” 
връзка с принцеса Даяна. 

Преди четвърт век прин-
цеса Даяна от Уелс посещава 
Париж за ретроспекцията 
на Пол Сезан в „Гран Пале”. 
Първата дама на Франция 
- Бернадет Ширак, й пода-
рява черна чанта Dior. Това 
е напълно нов модел, който 
е бил тайно разработван в 
продължение на няколко го-
дини. Даяна високо оценява 
подаръка и го използва доста 
често, благодарение на което 
чантата попада в обективи-
те на фотографите. Когато 
брандът пуска модела в про-
изводство, биват продадени 
200 хиляди копия само през 
първите две години. Днес 
чантата се нарича Lady Dior. 
Тя все още е обект на жела-
ние за много клиенти и гор-
дост за професионалистите, 
които я създават. Състои от 
144 части, има златни или 
сребърни ключодържатели 

с букви от логото на марката 
и може да бъде изработена 
от кожа, кадифе, сатен, кро-
кодилска кожа, туид и други 
материали.

От 2011 г. Lady Dior As 
Seen By обикаля света, по-
казвайки произведения на 
изкуството, вдъхновени от 
легендарната чанта. Компа-
нията внимателно подбира 
художници от различни 
страни с обещаващ творче-
ски потенциал. Това може 
да са титулувани майстори 
или много млади таланти. 
На всеки от тях брандът 
дава свобода на изразяване 
и гарантира абсолютно пре-
цизно производство.

Около Lady Dior се създа-
ва култ: заснети са няколко 
минифилма за всички ета-
пи от производството ù, 
поредица от видеоклипове 
What`s Inside Lady Dior Bag? 

(известни актриси разказват 
какво има в чантите им) и 
се създава титлата “посла-
ник на Lady Dior”, като по 
различно време такива са 
били Моника Белучи, Карла 
Бруни и Марион Котияр.

Източници: viewsofia.com, 
https://modamagazine.bg

ДОБре ДОШЛИ в АНГЛИЯ

Принцеса Даяна и Лейди 
Диор - любов завинаги

БГ БЕН

„Търсим човек, който 
трябва да притежава отлич-
ни умения за самозащита, 
да може да оказва първа 
медицинска помощ, да по-
знава основите на психоло-
гията и да може да шофира 
екстремно“, това всъщност 
са основните умения, ко-
ито трябва да притежава 
всяка бавачка, за да работи 
за британското кралско 
семейство. Да разгледаме и 
останалите...

Образованието на 
кралските бавачки
Не е достатъчно да оби-

чате да се грижите за де-
цата, за да станете крал-
ска бавачка. Бавачките на 
кралските деца трябва да 
са завършили престижния 
колеж „Норланд“, който не 
е достъпен за всеки. Изис-
кванията са кандидатките 
да са в добро физическо 
здраве, да имат безупречна 
биография. Трябва да вла-
деят английски перфектно. 
По време на обучението 
момичетата не само учат 
как да се грижат за деца, 
но изучват предмети като 
психология, история, фи-
лософия, социология и 
литература.

Предварителна 
практика с бебета 

роботи
По време на обучени-

ето бъдещите бавачки се 
упражняват върху бебета 
роботи. Те са програмирани 
с всякакви бебешки при-
щевки и могат да събудят 
своята бавачка през нощта, 
да плачат за храна или да 
искат вниманието ù. На 
студентките не се позволя-
ва да игнорират нуждите 
на роботизираното бебе и 
трябва да му окажат нужно-
то внимание по всяко време 

от денонощието.

Бавачка бодигард
Бавачката трябва да може 

да защити себе си и бебето, 
за което се грижи, затова 
момичетата в колежа имат  
уроци по самозащита, кои-
то се преподават от бивши 
офицери на военното раз-
узнаване..

Перфектен шофьор
Кралската бавачка трябва 

да може да шофира пер-
фектно. От нея се иска да 
осигури безопасността на 
повереното й дете по време 
на шофиране. Затова всич-
ки обучаващи се за бавачки 
вземат уроци по екстремно 
шофиране. В края на курса 
момичетата могат да ка-
рат кола в най-трудните 
условия.

Главната бавачка в 
двореца

Престолонаследникът 
принц Уилям и съпругата 
му Кейт Мидълтън заложи-
ха на качеството, а не на ко-
личеството. Само една ба-
вачка  отговаря за техните 
три деца. Това е испанката 
Мария Тереса Турион Бо-
рало. Тя завършва колежа 
„Норланд“ преди 20 години 
и започва да работи като 
бавачка в кралския дворец, 
когато Джордж е на 8 месе-
ца. Оттогава е неотлъчно с 
децата на Уилям и Кейт.

Бавачката е част от 
семейството

Кралската бавачка на 
практика се превръща в 
част от семейството, защо-
то тя придружава децата 
навсякъде, включително 
при семейни тържества 
и пътувания. Тя  живее в 
двореца, за да е близо до 
децата. Според публикува-
ните писма на Джун Уалер 

(бавачката, която помага 
на Елизабет II при отглеж-
дането на третото ù дете – 
принц Андрю) работният й 
ден приключвал в 20,30 ч. 
и преди този час тя е била 
изцяло на разположение 
на децата и дори не ù е било 
позволено да се обади по 
телефона. 

От бавачката се 
изисква да пази тайна

Бавачката става свиде-
телка на много случки от 
кралския двор и разбира 
немалко неща за кралските 
особи, но не ù е позволено 
да говори за това. Ето защо 
няма да видите кралската 
бавачка в социалните мре-
жи и никъде няма да проче-
тете нейно интервю. Когато 
постъпват на работа, всич-
ки служители в кралския 
двор подписват договор за 
пълна конфиденциалност.

Без шамари и 
пляскане по дупето
Физическите наказания 

и възпитателни мерки като 
шамари и пляскане по ду-
пето са забранени за всяка 
бавачка. На тях дори им е 
забранено да хващат грубо 
децата за ръката или да ги 
дърпат.

Най-важни обаче си 
остават родителите
Даже добре обучените 

и всеотдайни кралски ба-
вачки не забравят, че ро-
дителите са най-важните 
хора в живота на детето,  
затова никога не се опитват 
да заемат тяхното място. 
Възпитаничките на колежа 
са съветвани да ангажират 
родителите при къпането 
на децата или да ги оставят 
сами да приспиват децата 
си.

Източник: 
https://www.edna.bg
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Тазгодишният Хелоуин 
(31 октомври) дойде с ново 
издание на популярната 
„Голяма книга на духо-
вете”, чийто автор е един 
от най-обичаните, четени 
и превеждани в цял свят 
скандинавски писатели - 
Том Егеланд.  Луксозният 
том с цветни илюстрации е 
дело на  художника Мариус 
Ренберг, който стои зад 
изображенията и дизайна 
на най-продаваните лите-

ратурни произведения в 
скандинавските страни.

“Голяма книга на духове-
те” има много почитатели у 
нас и е сред най-търсените 
издания. Страховитите ис-
тории за най-митичните 
ужасяващи същества са до-
пълнени от богата енцикло-
педия на свръхестествените 
сили, от която читателите 
ще научат много за прочути 
чудовища, древни демони и 
митични създания.

Книгите на Том Егеланд 
са неизменно в класациите 

за бестселъри и са преведе-
ни на повече от 25 езика по 
света. У нас е популярен с 
романите си „Заветът на 
Нострадамус”, „Евангели-
ето на Луцифер”, „Ефектът 
на Лазар”, „Тринадесетият 
апостол”, „Кодексът”, „Па-
зителите на завета”, „Краят 
на кръга”. В навечерието 
на Коледа в България ще се 
появи и най-новият роман 
на Егеланд с обичания му 
герой - археолога Бьорн 
Белтьо: „30-те сребърника”.

Източник: https://lira.bg
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Първата в света пощен-
ска марка „Черното пени” 
се продава на търг, органи-
зиран от аукционната къща 
„Сотбис”, според агенция 
Ройтерс. Наддаването ще 
се проведе на 7 декември 
с първоначална цена око-
ло 8,25 милиона щатски 
долара. 

Пощенската марка с ле-
пило на гърба датира от 
1840 г., като върху нея е 
изобразена британската 

кралица Виктория. Поста-
вена е върху   документ от 
10 април 1840 г., открит в 
архивите на британския 
реформатор на пощенските 
услуги и шотландски поли-
тик Робърт Уолъс.

Марките „Черното пени” 
се използват от 6 май 1840 г. 
Преди това получателят на 
писмото плаща за пощен-
ските разходи. „Това е съв-
сем първата марка, пред-
шественичката на всички 
марки, и категорично най-
важната част от историята 

на филателията”, разкри 
Хенри Хаус от аукционната 
къща. Според експерта с 
тази марка се поставя на-
чалото на пощенската сис-
тема, каквато я познаваме. 

Екземплярът, обявен за 
продажба, е един от трите 
от „Черното пени”, смятани 
за оцелели от най-първия 
лист, върху който са отпе-
чатани марки. Останалите 
две са част от колекцията 
на Британския пощенски 
музей.  

Източник: trafficnews.bg

Искате да бъдете бавачка в 
кралския двор - ето условията

„Голяма книга на 
духовете“ с ново издание

„Черното пени“ поставя 
началото на пощенската система

Днес около легендарната чан-
та се създава истински култ.

Принцеса Даяна и първата дама на Франция - Бернадет Ширак.
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Вълненията и протестите 
в София поставят много 
въпроси, на които често 
идват закъснели или неяс-
ни отговори. Един поглед 
към българското недалечно 
минало открива същите 
въпроси и там. Наближават 
поредните парламентарни 
и президентски избори и 
затова ви предлагаме разказ 
от патриарха на българската 
литература Иван Вазов, 
който звучи изключително 
актуално в контекста на 
събитията и дава отговор 
на поне една част от съмне-
нията, които са обхванали 
обществото. Народопсихо-
логията остава неизменна 
вече повече от век и е добре 
да си вземем поука от опита 
на миналото.

Г. Докузмерджанов на 
капъните*

(Разговор, зачут от една 
стена)

Влажен, дъждовен ден.
В коридора на минис-

терството тъмно, пълно с 
просители, с усърнали и 
плахи лица.

Час по час разсилният 
отговаря:

– Господин министърът не 
приема, занят е.

– Но днес е приемен ден! 
– забележват някои.

– Не приема! – отговаря 
рязко разсилният със съз-
нанието, че стои по-високо 
от всичките тия ожидници 
хора.

Потропват някои на една 
друга врата, зад която е 
писалището на друго едно 
второкласно божество, 
главният секретар.

Но и той не приема.
Един дебел господин с 

голям кожух и черна астра-
ханска шапка минува из 
коридора, разтиквайки дру-
гите небрежно, почуква на 
секретаревата врата и без да 

чака отговор, влазя.
***
Главният секретар седи 

пред купове книжа. Една 
бръчка по челото. Той пита 
недоволен влезлият кой е и 
какво желае.

– Народен представител, 
Пармаклиев! – назовава се 
гостът с достойнство.

Секретарят става, подава 
ръка на госта и го поканва 
да седне на едно кресло.

– С една молба идем до 
вас, господин секретарю 
– зима думата гостът; но 
самоуверения, смел и пове-
лителен поглед показва, че 
не с молба, а със заповед иде.

– В какво се състои ра-
ботата?

Г. Пармаклиев обажда, че 
ходатайствува да се даде из-
вестна служба в едно учреж-
дение в гр. П. на едно лице.

– Но тая служба не е ва-
кантна – отговаря секре-
тарят.

– Нищо, направете я ва-
кантна.

– Невъзможно! Госпо-
дин Икономов е един от 
най-добросъвестните ни 
чиновници.

– Това нищо не значи 
– казва Пармаклиев, като 
запалва цигарото си.

Секретарят вижда, че има 
работа с някой влиятелен 
представител на народа.

– Можем да видим друга-
де някъде…

– Не, непременно там.
– Как викаха лицето, кое-

то препоръчвате?
– Павел Докузмерджанов.
Секретарят се почеса по 

тила, като да си припомни.
– Ах! Докузмерджанов! – 

извика той живо. – Но аз го 
знам… Той беше изпъден 
от служба преди време за 
пиянствуване и разврат, да?

– Не знам, той е почтен 
човек – отговори троснато, с 

недоволен вид Пармаклиев.
– Доколкото помня, той 

беше съден за злоупотреб-
ление по-после, за злоу-
потребление на държавни 
суми?

Депутатът мълчеше.
– Нали е същият – подзе 

секретарят, – който беше 
съден и осъден на затвор за 
изнасилване едно дете?

– Но делото още не е реше-
но, то е в Касацията сега…

– По-рано, ако не се лъжа, 
г-н Докузмерджанов беше 
осъден окончателно за дру-
го престъпление, за убий-
ство, мисля, с лишение от 
граждански и политически 
права. За това писваха и 
вестниците.

– Нищо не значи. Нека 

си дрънкат… Те дрънкат 
всичко.

– Но той е опозорен!
– Какво разбирате: опо-

зорен?
Секретарят не отговори, 

а само погледа зачудено на-
родния представител.

– Свободен ли е сега?
– Да, помилван е.
Секретарят скръсти ръце 

и си опря устата на тях.
– Такава личност по ни-

кой начин не може да бъде 
държавен служител – про-
дума той решително.

– Но аз искам, защото 
именно ще бъде полезен 
на държавата, както е бил 
полезен.

Сардоническа усмивка 
дигна края на горнята устна 

на секретаря.
– Как?!
Пармаклиев стана с тър-

жествен вид.
– Тия, дето ги изброихте, 

са вятър – каза той. – Но ако 
ги турите тях и толкова още 
на едната капъна, а на дру-
гата едничка само заслуга на 
Докузмерджанова – заслуга-
та ще надтегне.

И Пармаклиев гледаше 
вторачено, почти нагло, в 
очите на секретаря.

– Заслуга?
– Да!
– Каква заслуга?
– Такава, каквато вий с 

всичките си науки и фило-
софии не можете пренесе на 
държавата.

– Възможно е.
– Уверявам ви.
– Но коя е?
– В деня на избора ми тоя 

лош за вас Докузмерджанов 
доведе при урните седемсто-
тин и седемдесет избирате-
ли! Седемстотин и седемде-
сет избиратели, чувате ли? 
Това е нещо, г-н секретарю. 
Аз му обещах и трябва да 
изпълня думата си.

– Разбирам. Но даже и 
да примижим, не можем да 
го назначим, и никъде по 
нашето ведомство.

– Я ми кажете защо?
– Той няма ценза…
Пармаклиев скокна гне-

вен.
– Ценза, ценза!… Той 

носи на челото си ценза!… 
Седемстотин и седемдесет 
души! Това му е цензът!… 
Идете вий да съберете седем 
души!…

– Нищо не мога, законът 
е ясен… Аз се не наимам да 
докладвам за него. Явете се 
при господин министъра са-
мички. Чини ми се, че и той 
знае за Докузмерджанова.

– И тъй ще да сторя, гос-
подин секретарю, и съжаля-
вам, че гледате много тясно. 
Държавните интереси за вас 
не значат много.

И той стана.
– Длъжен съм да ви пре-

дупредя, че г. министъра не 
приема сега. Вратата му е 
затворена за всички.

– Пред мен ще се отвори! 
Сбогом.

– Сбогом.
Пармаклиев излезе.
***
Секретарят дълбоко се 

замисли. Не първи път беше 
слушал неуместни ходатайс-
тва, но такава чудовищност 
не бе слушал. Не се мина 
дълго време и звънецът на 
телефона издрънка. Той 
доближи до апарата.

– Какво заповядате, гос-
подин министре?

– Пригответе веднага при-
каза за назначението на г. 
Докузмерджанова.

– А Икономов?
– Да се уволни!
– Но той е един от най…. 

добрите ни чиновници!
Телефонът не отговори 

вече.

*Капъни – плоскостите 
на везните, върху които се 
поставя измерваният пред-
мет (остар.)

Източник: 
www.ploshtadslaveikov.com

МИНАЛО НеДАвНО

„Такава личност по никой начин не 
може да бъде държавен служител“

Държавна агенция „Архиви“

10 Forest Road E17 6JJ tel. 020 850 908 57

7 Wordsworth Parade N8 0SJ tel. 020 888 134 90

166 The Grove E15 1NS tel. 074 46 054 880

177 Tooting High Str. SW17 0SZ tel. 020 876 757 60

46 Longbridge Road IG11 8RT tel. 078 86 185 106 

Любими български закуски 
и баници

Боза, айран и много други

Работим и по заявка 
на клиента

Приемаме поръчки за вити баници, погачи и питки

Иван Вазов за 
политическите реалности 
в България в края на XIX век 
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Недалеч от Славейковите 
дъбове в софийския квар-
тал „Лозенец” расте дъб, 
засаден от Антон Безеншек 
– личност със значите-
лен принос в литератур-
ната история на България. 
По произход Безеншек е 
словенец - езиковед, спе-
циалист по стенография, 
публицист и учител, който 
живее дълги години в Бъл-
гария и активно се включва 
в обществения живот на 
страната след Освобож-
дението. Основният му 
принос е, че е приспосо-
бил стенографската сис-
тема на Габелсбергер към 
южнославянските езици и 
в частност - българския. 
Антон Безеншек е и сред 
учредителите на читалище 
„Славянска беседа“ заедно с 
други значими фигури, доп-
ринесли за развитието на 
следосвобожденска София, 
сред които са Константин 
Иречек, братята Прошек, 
Марин Дринов.

Антон Безеншек засажда 
дървото през 1879 г. И като 
начин да запазят паметта за 
личността и приноса му и 
до днес стенографите в Бъл-

гария се събират всяка го-
дина при Дъба на Безеншек, 
за да отбележат годишнина 
от рождението му.

Открай време различни 
родни „експерти”, чужди 
политици и дипломати и 
всякакви други „специа-
листи” ни обвиняват нас, 
българите, че не сме спо-
собни на признателност, че 
не познаваме и не ценим 
историята си, че повече от 
носа си не виждаме... Впро-
чем често това са нелепи 
твърдения. Защото нашият 
народ нееднократно е пока-
зал колко признателен може 
да бъде към всеки съпри-
частен с българската кауза. 
Затова изобщо не е учудващ 
големият брой паметници, 
посветени на чужденци, ко-
ито по един или друг начин 
са помогнали за развитието 
на България и българите.

Един от тях е словене-
цът Антон Тома Безеншек. 
Роден е на 15 април 1854 
г. в село Букове (до град 
Целе) – по това време в 
границите на Хабсбургска-
та империя. Още от малък 
Антон Безеншек проявява 
изключително старание в 
училище и завършва гим-
назията с отличен успех. 

Едва 19-годишен той осно-
вава ученическо дружество 
„Дума”, където развива своя 
потенциал, опитвайки се да 
разпространи наученото 
сред колкото се може повече 
хора. Едновременно с дей-
ността си в ученическото 
дружество Безеншек про-
явява силен интерес към 
стенографската система на 
Франц Габелсбергер в ней-
ната адаптация на хърват-
ски език. Младият словенец 
продължава образованието 
си във Философския факул-
тет на Загребския универ-
ситет, където освен всичко 
друго посещава лекции по 
латински и старогръцки 
език. Тук Антон Безеншек 
„се сблъсква” и с български 
език, чиято история на раз-
витие силно го заинтригува. 
Докато следва, Безеншек 
продължава да се занимава 
със стенография и в крайна 
сметка успява да пригоди 
системата на Габелсбергер 
за словенски, хърватски, 
сръбски, руски и български 
език. За да популяризира 
работата си, издава книгата 
„Стенографска читанка” 
през 1875 година, след което 
започва да издава списание 
„Югославянски стенограф”. 
И за да разпространи още 
повече труда си, словен-
ският просветител се заема 
с преподавателска работа. 
Успява да привлече към 
каузата си близо 200 души, 
голяма част от които стават 

учители по стенография 
или работят като стеногра-
фи в Хърватския парламент. 

Антон Безеншек и 
България

През историческата за 
българите 1878 г. Антон 
Безеншек се запознава със 
Спас В. Киров – тогава 
студент в Загребския уни-
верситет. Той се оказва 
човекът, който предлага 
на словенеца да дойде в 
столицата на Княжество 
България – София, за да 
ръководи стенографското 
бюро в Народното събра-
ние. Антон Безеншек не се 
колебае и на драго сърце 
приема. Пристигайки в 
България, той незабавно се 
заема за работа, като едно-
временно с ангажиментите 
си в Народното събрание 
преподава стенография 
на учениците в елитната 
Първа софийска мъжка 
класическа гимназия. Тук 
е важно да изясним един 
друг немаловажен въпрос. 
Антон Безеншек не идва в 
България заради обещана 
висока заплата. Той знае, че 
държавата ни е освободена 
само от няколко месеца, че 
финансовото й положение 
никак не е завидно, не идва 
и заради някакви други об-
лаги, тъй като няма откъде 
да ги получи. Словенският 
учен идва в Княжеството, 
за да положи основите на 
българската стенография, 
давайки всичко от себе си 
за културното развитие на 
изостаналия във времето 
български народ.

Верен на желанието си 
той организира курсове за 

обучение на стенографи – 
най-напред в Народното 
събрание, а след това и в 
други институти. Равно-
сметката е впечатляваща 
– само до 1905 г.   подготвя 
повече от 1500 българи, 
които стават гръбнакът на 
стенографския корпус в 
българските учреждения 
и администрация. От 1881 
г. словенецът се заема със 
стенографирането на засе-
данията и на Областното 
събрание в Източна Руме-
лия в Пловдив, разбирайки, 
че по този начин може да 
подкрепи още развитието 
на българската наука. Така 
постепенно словенският 
учен се явява един от мно-
гото мостове между двете 
български територии, раз-
делени от несправедливите 
решения на Берлинския 
конгрес. 

И както често се случ-
ва по нашите географски 
ширини, заедно с доброто 
върви завистта и злобата 
от постигнатия чужд успех. 
Нашата следосвобожденска 
действителност нанася на-
пълно незаслужен удар на 
всеотдайния Антон Безен-
шек. Заради донос на свой 
ученик, че се занимава с 
политика, през 1884 г. той 
е уволнен от Народното 
събрание. Привързаността 
на словенеца към България 
и към българския народ 
обаче е толкова силна, че 
вместо да се завърне в ро-
дината си, откъдето има 
постоянно покани за работа 
в Любляна и Загреб, той 
пристига в Източна Руме-
лия, в Пловдив, по покана 
на Константин Величков и 

започва работа в областната 
администрация.

След съединението на 
Княжество България и Из-
точна Румелия (1885) Безен-
шек продължава работата 
си по изграждане и усъ-
вършенстване на българ-
ската стенография. Той е в 
основата на организацията 
и провеждането на Първия 
български стенографски 
събор, с лични средства 
издава учебник по стено-
графия на български език, 
като същевременно почти 
20 години е учител в об-
ластната мъжка гимназия 
„Александър I”. След 1904 
г. с подкрепата на акад. 
Ал. Теодоров-Балан проф. 
Безеншек се завръща в Со-
фия, където работи като 
гимназиален учител и лек-
тор по стенография в СУ до 
смъртта си на 27 ноември 
1915 година, малко след 
включването на България 
в Първата световна война. 

Още приживе нашият 
народ показва своето ува-
жение и признателност 
към проф. Антон Безен-
шек, награждавайки го с 
медали, грамоти и други 
видове отличия. Гражда-
ните и гостите на Пловдив 
и днес могат да видят гра-
нитния бюст-паметник на 
Антон Безеншек, изграден 
от скулптора Свилен Кос-
тадинов, разположен в една 
от най-красивите алеи на 
Цар-Симеоновата градина 
в центъра на Пловдив. За 
радост паметникът е в от-
лично състояние. 

Проф. Антон Безеншек – 
един от вечните приятели 
на българския народ!

ЛИчНОСтИ

Антон Безеншек - един 
словенец, предан на България

Борнео Кафе Бейкъри
Търси да назначи обслужващ персонал

на пълно работно време (full Time)

Изисквания:
Право на работа във Великобритания

Отлични комуникационни умения
Високо ниво на английски език

Умения за работа в екип 

Предлагаме: 
Постоянен трудов договор

Стартово заплащане от £10.00 на час
Отлична работна среда + безплатна храна 

Месечно заплащане по банков път 
Платено обучение  
         Работа на смени 

 За повече информация, моля позвънете на 
Тел: 07404778916 

емайл: borneocafebakery@outlook.com
Facebook Messenger: borneocafe&bakery

„Стенографията е писмо, което се основава на устрой-
ството на езика. Тя може да напредва както всяка друга 
наука с времето. Колкото повече се разпространява едно 
изкуство сред един народ, толкова повече то може да се 
усъвършенства. Това е моето желание, това е моята 
надежда за развитието на стенографията в България.”

като пръв в историята ни 
парламентарен стенограф, 
Безеншек започва да сте-
нографира дебатите в Пър-
вото обикновено Народно 
събрание. Единствен негов 
помощник в началото е бил 
неговият приятел – чешки-
ят инженер Георги Прошек, 
бивш стенограф от Прага, 
добре владеещ български 
език. Името на Прошек 
свързваме с изграждането 
на една от първите пиво-
варни в София.

През 1880 г. се свиква 
Второто обикновено На-
родно събрание. Стено-
графската дейност се осъ-
ществява отново от Безен-
шек и Прошек, но вече има 
сформирано Стенографско 

бюро, в което влизат и 
петима нови стенографи 
– най-добрите ученици на 
Безеншек.

На 11 май 1880 г. – денят 
на светите братя Кирил и 
Методий, Безеншек създа-
ва и читалище „Славянска 
беседа” като място, където 
да се събират дошлите спе-
циалисти от славянските 
страни.

По онова време стено-
графи са били министър-
председателят Константин 
Стоилов, министрите Иван 
Шишманов, Иван Евстра-
тиев Гешов, Константин Ве-
личков. Сред стенографите 
по-нататък се нареждат 
Димитър Ценов от Свищов, 
големите български поети 

Пейо Яворов, Димчо Дебе-
лянов и др. 

Най-големи успехи за-
воюва българската стено-
графия през 80-те години 
на миналия век, когато 
българските стенографи 
неизменно са световни 
първенци. След закриване-
то през 1992 г. на Държав-
ния стенографски инсти-
тут по времето на прехода 
стенографската дейност и 
обучението по стенография 
постепенно западат. Факе-
лът на стенография  обаче 
все още се държи високо от 
българската стенографска 
общественост,  обединена 
в Националното сдружение 
на стенографите.

Източник: https://bnr.bg

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...
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Епидемията от коронави-
рус, появила се в България 
в началото на   март 2020 г., 
усили честотата на употре-
ба на определени думи и 
словосъчетания в българ-
ския език. Само за няколко 
дни след установяването 
на вируса на територията 
на нашата страна в актив-
ния речник на повечето 
българи влязоха думите 
маска, дистанция и дезин-
фектант. 

Съществителното име 
маска започна да се упо-
требява основно със своето 
седмо, според Речника на 
българския език, значение, 
което е „предпазна или 
изолираща превръзка, по-
критие на лицето”. 

Ето как определени об-
ществени условия могат да 
пренаредят йерархията на 

лексикалните значения на 
многозначни думи. 

Отново във връзка с епи-
демията се заговори ак-
тивно за нова нормалност.  
Това словосъчетание не е 
ново за българския език, 
навлиза чрез превода на 
романа „Луната е наста-
вница сурова“ от Робърт 
Хайнлайн през 1995 г., но 
не е известно на широката 
аудитория. Затова нова 
нормалност трябва да се 
приеме като неологизъм, 
възникнал в условията на 
епидемията от коронавирус 
и означаващ „съвкупност 
от правила за поведение, 
които се превръщат в свой-
ствени за хората по време 
на епидемия и се установя-
ват като общоприети”.

Необходимостта от въ-
веждането на дистанцион-
но обучение в условията 
на карантина доведе до из-

ползването на нови компю-
търни приложения, даващи 
възможност за провежда-
нето на онлайн уроци. Така 
се засили употребата на не-
ологизма мютвам (от англ. 
mute – „заглушавам”), който 
преди това се среща само в 
компютърни форуми. Сега 
всяко дете в училище знае, 
че ако иска да спре звука на 
свой съученик, участващ 
заедно с него във виртуал-
ната класна стая, трябва да 
го „мютне“. Добре е обаче 
да обясним на децата, че 
за да общуват пълноценно 
извън тесния кръг на сво-
ите съученици, трябва да 
употребяват утвърдените в 
българския език думи.

Според Оксфордския 
речник „ваксина”  е думата 
на 2021 година. По време на 
пандемията употребата й е 
скочила с 57 000%.
Източник: https://ibl.bas.bg
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Животът ни много рядко 
протича по план, а децата 
невинаги се раждат, когато 
на нас ни се иска. Често 
идването им на бял свят е 
изпитание за родителите, 
за други то е жадувано 
желание, трети пък вяр-
ват в провидението, кога-
то след дълго очакване се 
роди дете. Майки и бащи 
решават да вложат своята 
безмерна радост от поя-
вата му и в неговото име. 
Затова често казваме, че 
името Божидар е прекрас-
но българско име, което 
олицетворява безценния 
подарък от небесата. Освен 
Божидар съществуват още 
шест аналогични имена с 
древен произход.

Богдан
Мъжкото славянско име 

Богдан е еднакво с дре-
вногръцкото Θεόδοτος или 
руското Федот – „Отдаден 
на Бога“. Богдан е често 
срещано име и у нас, из-
ползвано и за момчета, и за 
момичета – Богдана.

Ждан

Ждан е също старин-
но славянско име, с което 
някога са наричали дъл-
гочакани деца или бебета, 
появили се след трудности.

Матей и Матвей
Името Матвей има древ-

ноеврейски произход, ко-
ето в превод от иврит – 
Matitiāhū, означава „Дар 
от Яхве“ (Яхве е едно от 
божиите имена в юдаизма).

В християнския свят име-
то се асоциира със св. апос-
тол Матей, написал  едно 
от четирите евангелия. 
Апостол Матей е почитан 
и като небесен покровител 
на хората, свързани про-
фесионално с финансова 
дейност. Православната 
църква почита светеца на 
16 ноември.

Името е популярно в 
България, където се сре-
ща  и женския му вариант 
- Матея, а  негови произ-
водни имена откриваме в 
различни части на света, 
тъй като има интернацио-
нално значение. В Англия, 
Австралия, Съединените 
щати и Канада то звучи като 
Матю, във Франция – Ма-

тийо, в Германия – Матеус, 
в Италия – Матео, в Полша 
– Матеуш.

Феодор
Феодор произлиза от дре-

вногръцкото Θεόδωρος, 
което се превежда като 
„даруван от Бога“ и се радва 
на огромна популярност 
в Русия: поетът Фьодор 
Тютчев, писателят Фьо-
дор Достоевски, оперният 
певец Фьодор Шаляпин, 
режисьорът Фьодор Бон-
дарчук…

Доротея
Доротея и Дороти про-

излизат от Дорофея, което 
пък има общ корен с името 
Федор, и е много популярно 
по цял свят. Носи го бъл-
гарската актриса Доротея 
Тончева и италианската 
звезда на киното Дороти 
Меркури.

Бажена
Бажена е древнославян-

ско име, свързано с глагола 
„бажать“ – „силно желана, 
жадувана“. 

Източник: 
https://www.noviteroditeli.bg
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Роденият в Албания Лео 
Кадели организира сдру-
жението „Приятели, пома-
гайте!”, с което близо 9000 
български семейства  са 
получили подкрепа за ре-
монти, инвалидни колички, 
хранителни  продукти.

За пръв път в 8-годишна-
та история на кампанията 
победителят не е български 
гражданин, но за него са 
дали гласа си почти поло-
вината от всички гласували. 

Лео Кадели беше един 
от  десетте финалисти  в 
осмото издание на кампа-
нията, избрани от жури 
сред всички над 130 номи-
нации.

„Аз идвам от една бедна 
страна. Моите родители ме 
научиха, че са важни три 
неща: да не губиш достойн-
ството си, да държиш на 
думата си, да намериш ве-
рни приятели. Благодаря на 

майка си и баща си за това. 
Благодаря на всички 80 хи-
ляди приятели и съм щаст-
лив, че отворих сърцата на 
толкова българи,”  каза Лео 
Кадели и допълни: „Нямам 
българско гражданство, ня-
мам български паспорт, но 
това не ми пречи да обичам 
тази прекрасна България! 
Българинът е страхотен чо-
век! Доброто днес е по-раз-
лично. Доброто днес трябва 
да е отговорно и обмислено. 
То трябва да интегрира. 
Един добър човек е добър 
гражданин.”

Наградата „Аз, буки, веди 
– Знание” на скулптура 
Александър Пройнов връчи 
генералният директор на 
БНР Милен Митев, според 
когото  „Кампанията “Бу-
дител на годината” на БНР 
въздига достойнството на 
днешните герои, прави по-
видими онези, чиято съ-
причастност, човечност, 
отдаденост  с години твори 

добро и без светлината на 
прожекторите. Днес, когато 
повече отвсякога имаме 
нужда от съпричастност, 
подкрепа, увереност, че ут-
решният ден ще е по-добър 
и   от добри новини, тази 
кампания е шанс да благо-
дарим на тези невероятни 
личности и техните каузи!”.

Специалната награда на 
Българското национално 
радио получи учителят 
Теодосий Теодосиев – Тео.

Специалната награда на 
bTV Media Group получиха 
Максим и Стефан Ива-
нови  за прекосяването на 
Атлантика с гребна лодка, 
посветено на кампанията 
“Да! За живот!”. 

Източник: 
https://bnr.bg/sofia

Думи във време 
на епидемия

НА ЕЗИКОВ ПОСТ

БГ БЕН 

С псевдонимите помним 
много български писате-
ли, трудно е да се изброят 
всичките. Да започнем с 
“класиците”: Елин Пелин, 
Ран Босилек, П.К. Яворов, 
Димитър Полянов... Още: 
Добри Немиров, Илия Во-
лен, Людмил Стоянов... Но 
и Александър Муратов, 
Емил Коралов, Камен Зи-
даров, Камен Калчев.

И някои български писа-
телки са познати на читате-
лите само с псевдонимите 
си: Евгения Марс (Евгения 
Бончева), Северина (Ружа 
Драганова), Елисавета Баг-
ряна (Елисавета Белчева), 
Калина Малина (Райна 
Радева-Митова), Бленика 
(Пенка Денева-Цанева), 
Паулина Станчева (Кали-
опа Костова), Яна Язова 
(Люба Ганчева).

* * *
Български писатели са 

имали какви ли не профе-
сии: юристи и филолози, 

лекари и инженери, офи-
цери...

Но някои са завършили 
богословски училища и 
семинарии, духовни ака-
демии: Нешо Бончев, Васил 
Априлов, Илия Волен... Но 
и Сирак Скитник, Николай 
Райнов.

* * *
Приемането в Съюза на 

българските писатели, съз-
даден през 1913 г., винаги е 
било трудно, дори за Нико-
лай Фол или Гьончо Белев, 
за Чудомир, Георги Кара-
славов или Младен Исаев.

Още повече - за жени 
писателки.

Дори за Елисавета Баг-
ряна!

Затова голяма група 
български писателки си 
учредяват свое дружество - 
Клуб на българските писа-
телки. Да, но и в този клуб 
приемането на нови члено-
ве също става много труд-
но. Ето защо още същата 
1930 г. пренебрегваните 
писателки, подкрепяни от 

видната общественичка 
Екатерина Каравелова, се 
обединяват в Съюз на бъл-
гарските писателки.

* * *
Писателките Ана Кари-

ма и Санда Йовчева - ен-
тусиазирани съратнички 
в женското движение, в 
личния си живот стигат до 
публична разправия: коя от 
двете поетът П.К. Яворов е 
харесвал повече?

Журналистите - нали 
дебнат тъкмо такива но-
вини, разширяват разпра-
вията, карикатуристите 
пък това и чакат. И така 
се появява “неизвестно” 
стихотворение на поета, 
ръкописно оставено върху 
пощенска картичка до Сан-
да Йовчева:

Да беше цвете сред цве-
тята,

каквото си сред жените,
о, хубава жена...
И така нататък, 24 януари 

1905 г. Приятна поетова 
закачка-ласка - с неговата 
любвеобилна душа!

ЛюБОПИТНО, ИНТЕРЕСНО...

Даруван от Бога, или Божидар 
- прекрасно българско име

Д-р Мирена Василева
ПСИХОТЕРАПЕВТ

Семейни и брачни 
консултации
Проблеми на детското 
съзряване
Деца със специални нужди

 Страхови и панически 
състояния

Групова 
психотерапия 

за деца и възрастни
Тревожни и 

депресивни състояния
Зависимости 

(алкохолна, наркотична, 
хазартна и др.)

Тел. 07999334778 Email: mirenaavasileva@gmail.com

Индивидуални  
консултации

„Будител на годината“
   е Лео Кадели
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На 8 ноември всяка го-
дина Българската пра-
вославна църква чества 
Архангеловден, най-голе-
мия есенен празник след 
Д и м и т р ов д е н .  С по р ед 
християнската религия, 
пред престола на Господа 
винаги стоят седем воде-
щи ангели (архангели), 
първият от които е Архан-
гел Михаил, представящ 
Божието слово. Той е смя-
тан за най-смелия и неслу-
чайно в иконографията се 
изобразява с копие в ръка, 
тъпчещ с крака дявола.

В българските вярва-
ния свети Рангел (преина-
чен на Архангел Михаил) 
олицетворява смъртта. На-
родният фолклор го пред-
ставя като красив, млад мо-
мък, който изважда душата 
с нож или сабя от тялото на 
човек. Макар да е нарамен 
с тежка задача, народните 
вярвания представят све-
тията като състрадателен и 
справедлив - смята се, че е 
глух, за да не чува жалбите 
на осиротелите. Казват, че 
ако мъртвият си отива с ус-
мивка, значи свети Рангел 
му е дал ябълка, а ако умира 
в конвулсии, светията му 
е подал да изпие горчива 
чаша.

Старите поколения вяр-
вали, че след като извади 
душата светията, наричан 
още и Душевадника,  от-
веждал душата в отвъдното, 
където го чакал св. Петър. 
Заедно премервали на вез-

ните греховете на душа-
та и после я изпращали в 
Райската градина или във 
вечните мъки на Ада.

Почитането на свете-
ца покровител е един вид 
надхитряване на съдба-
та, защото закрилник на 
празника (живота) става 
смъртта в лицето на Ар-
хангел Михаил. Вярва се, че 
почитането на покровителя 
на мъртвите ще осигури 
здраве и добър живот на 
живите, че ще му е по-ле-
ко на човек, когато дойде 
неговият ред да го навести.

Какво повелява 
традицията? 

Празникът е един от 
най-големите поменални 
обреди в календара на бъл-
гарина. Той се предшества 
от Архангелова задушница, 
която се отбелязва в пър-
вата събота преди Архан-
геловден.

На Рангеловден се правят 
общи трапези. В чест на 
светеца - покровител на 
мъртвите, се коли курбан - 
обикновено  това е мъжко 
животно, овен или шиле. 

Жените приготвят обре-
ден хляб – „рангелово блю-
до” (рангелов хляб), „Бого-
вица” (богова пита), близък 
по пластика на фигурите до 
този за помен или погребе-
ние. Обредният хляб в чест 
на светеца се разчупва над 

главата на най-възрастния 
мъж в къщата, а след това 
той полива хляба с вино и 
измолва светците за бла-
гословия с думите „Свети 
Архангеле, свети Никола и 
вси светци, помагайте ни, 
почитаме Ви и сечем колач, 
да се роди ръж до тавана!”.

Обичайна практика е 
да се раздава жито, като 
всеки го поема с две ръце, 
изричайки: „Колкото зърна, 
толкова купи и здраве”.

Традиционно на трапеза-
та за празника присъстват 
ястия с овнешко, шилешко, 
пилешко -  гювечи,  ябъл-
ки и други сезонни плодо-
ве, жито,  фасул, овнешка 
пастърма, червено вино и, 
разбира се, обредната пита.

Според вековната на-
родна традиция след Ар-
хангеловден  започват  т.
нар. „Мратинци”, „Вълчи-
те празници”. Подобно на 
предшестващия  „Мишкин 
ден” се спазват обичаи, чия-
то цел е да предпазят хората 
от злини.

8 ноември   е   професи-
онален празник   на   поли-
цаи,  месари, колбасари и 
урбанисти.

На този ден имен ден 
празнуват: Ангел, Анге-
лина, Лина, Михаил, Ми-
хайлина, Михаела, Мила, 
Милена, Рангел, Рафаил, 
Гавраил, Гаврил, Серафим, 
Райко, Рая, Радко, Райна, 

Радослав, Рада, Радостин, 
Радивой, Емилия, Емил, 
Райка, Райчин, Рачо, Пла-
мен, Пламена, Огнян, Ог-

няна, Милко, Милка, Михо, 
Геле, Ханка.

ЧЕСТИТ ПРАЗНИК, 
БЪДЕТЕ ЗДРАВИ!

БГ БЕН 

На 11 ноември почитаме 
свети Мина като покрови-
тел на семейството. Името 
му означава „месечина, 
луна”. Повод да почерпят 
за здраве имат носещите 
името  Виктор, Виктория, 
Минчо и Минка, Викенти.

Известен чудотворец ле-
чител, свети Мина е покро-
вител на сираците и бездом-
ните. Приема се за патрон 
и покровител на всички 
народни лечители, знахари, 
както и на хората, поели 

на дълъг път. Свети Мина 
закриля и жените, затова 
на този ден те се молят пред 
иконата на светеца за здраве 
на децата си, за радост и 
благополучие на дома.

Празникът на свети Мина 
бележи средата на т. нар. 
„Вълчи празници” - от Ар-
хангеловден до Коледни 
Заговезни. Вярва се, че това 
е времето, в което вълците 
бесуват. По това време хо-
рата трябва да довършат 
всички започнати ремонти, 
да поправят огради, да запу-
шат процепите, през които 

могат да се промъкнат кара-
конджули и други зли сили.

Свети Мина покровител-
ства и хората на път. Ако ви 
предстои дълго пътуване, 
прекръстете се с кратка 
молитва: „Свети Мина да е 
напред и да помага!”.

Единственият манастир 
– девически, който носи 
името на светеца, Обра-
довският манастир, е един 
от най-старите и се намира 
в покрайнините на София. 

 Източници: 
bg.wikipedia.org, 

www.bulgarian-folklore.com
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Постът е велика духов-
на сила. Той просветлява 
душите и ни помага да 
побеждаваме тъмните 
сили, лошите мисли в нас. 
Същевременно постът 
пречиства тялото - храм 
на Светия дух. Защото 
само в чисто тяло може 
да пребивава Бог и да дава 
изобилните си блага: мъд-
рост, вяра, любов, смире-
ние, радост... 

През тези дни върху Зе-
мята се излива огромен по-
ток от космическа енергия, 
която може да разстрои 
работата на организма 
ни, ако се храним обилно. 
Ето защо постите (ня-
кога те са били само на 
вода и нищо друго) имат 
огромно профилактично 
и здравословно значение. В 
тяхното спазване се крие 
ключът към здравето на 
народа, който ги спазва, и 
подобряването на генофон-
да на една нация. 

Коледни заговезни
След Коледните заго-

везни, които тази година 
започват от 15 ноември (до 
24 декември включително), 
започват Рождественските 
пости, или така наречени-
те Коледни пости. Те са 
последните многодневни 
пости за годината. Случва 
се датата да се измести, ако 
Коледни заговезни се падат 
в дни на строг пост - сряда 
и петък.

Личните причини за по-
стене на хората са различ-
ни. Едни искат да спазят 
християнския смисъл на 

постите, за други те са 
удобна причина да се пре-
чистят от натрупаните 
токсини. Така или иначе, 
особено от днешна гледна 
точка, усилието за физиче-
ско и духовно пречистване 
е истинско изпитание на 
духа, което, ако преминеш, 
със сигурност ще изпиташ 
хармония  със себе си.

Кога и защо да 
постим?

В периода на Коледните 
пости има дни със строги 
пости, когато е позволено 
само растителна храна и 
олио (за предпочитане зех-
тин).  Млечните продукти 
не са разрешени, а рибата 
и морските дарове се кон-
сумират в някои от дните. 

Организмът ни обаче 
има нужда от  белтъчини, 
така че, изключвайки ме-
сото и млечните продукти, 
е нужно да ги заместим с 
такива от друг произход. 
Това са ястия с: боб, леща, 
ориз (особено кафяв), бул-
гур (пшеница), нахут,  ки-
ноа, гъби, авокадо, вся-
какъв вид кълнове, соеви 
продукти - тофу, мляко, 
соева кайма и шницели, 
растителен кашкавал и 
сирене, сушени плодове 
и пълнозърнести проду-
кти. Добавете също ядки и 
семена в менюто си - фъс-
тъци, орехи, лешници, 
бадеми, сусам, тиквено 
и слънчогледово семе  и 
други.

По време на постите 
трябва да хапваме пове-
че  плодове и зеленчуци, 
които да донесат на орга-
низма ценни витамини и 
минерали. Не забравяйте 
да включите в менюто  си 
ябълки, портокали, киви.

По време на Коледните 
пости може да се хапват 
картофи, зеле, цвекло , кар-
фиол, броколи, моркови, 
спанак, праз, тикви. Освен 
това полезни за организма 

са грах, бамя, брюкселско 
зеле, царевица, боб, които 
могат да се намерят замра-
зени в повечето магазини.

Почти всички видове 
макаронени изделия са 
подходящи за пости. Все 
пак обърнете внимание 
на етикета дали не е отбе-
лязано наличието на яйца 
или други животински 
продукти.

Зехтинът има свойство-
то да изчиства организма 
от натрупаните мазнини, 
така че използването му 
ще спомогне още повече 
за прочистване на тялото 
от токсините.

По време на постите 
има  дни, в които да се 
яде риба е позволено (а на 
Никулден даже е задължи-
телно). Това важи само за 
миряните - служителите 
на манастири и църкви, 
които спазват строг пост. 
Ето  някои от рибите, които 
са с най-високо съдържа-
ние на белтъчини:  риба 
тон, херинга, лефер, па-
ламуд, скумрия, сардина, 
хек, сафрид, бяла риба, 
пъстърва.  Не забравяйте 
и разнообразието от без-
гръбначни мекотели, които 
в дните, когато не се спазва 
строг пост, са разрешени - 
октоподи, калмари, рапани 
и миди.

Ето постите по дати:
15 - 22 ноември - спазва 

се строг пост.
23 ноември - 19 декем-

ври  - позволено е вино, 
риба и морски дарове,   с 
изключение на дните сря-
да и петък, когато пак се 
спазва строг пост.

20 - 24 декември - отново 
спазваме строг пост. В по-
следната нощ отбелязваме 
Бъдни вечер.

25 декември - вече може 
да се блажи.

Източници: 
https://www.pravoslavie.bg, 
https://www.pravoslavie.bg

КЪДЕТО И ДА СЕ НАМИРАМЕ, ВСЕ ЩЕ СЕ СЪБИРАМЕ

На 11 ноември почитаме 
чудодейния лечител Свети Мина

Как да посрещнем 
Коледните пости?

Архангел Михаил възвестява тържеството 
на доброто, светлината и справедливостта

На 8 ноември по стар български 
обичай празнуваме Архангеловден

Коледните пости започват 
от 15 ноември до 24 декем-
ври включително.
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Античният театър в Плов-
див е открит при прокопава-
не на главната транспортна 
улица под Трихълмието и 
неговото проучване про-
дължава 10 години - от 
1968 до 1979 г. За публиката 
театърът отваря врати на 
18 октомври 1981 година, 
когато родената в града 
под тепетата актриса Цве-
тана Манева изиграва най-
добрата Медея за всички 
времена.

Този паметник на рим-
ската архитектура и днес е 
измежду най-добре запа-
зените антични театри в 
света – безценна визитка 
на хилядолетния град, пер-
ла в нашата туристическа 

корона. И лете, и зиме това 
е любимо място, което се 
посещава с удоволствие 
от всички жители, гости и 
туристи на Древния Фи-
липопол. Разкриването му 
се дължи на екип, ръко-
воден от археолога Лилия 
Ботушарова, след което се 
извършва неговата рекон-
струкция и възкресяване за 
нов живот във вида, в който 
го виждаме днес.

Междувременно архео-
логическите открития не са 
преставали през всички го-
дини. Дори за радост на спе-
циалистите преди няколко 
години в процеса на консер-
вационно-реставрационни 
дейности продължават да се 
откриват много вълнуващи 
надписи и структури, които 

обновяват и допълват исто-
рията за неговото основава-
не и функциониране. 

Първоначално се е смя-
тало, че античният театър 

е построен по времето на 
император Траян. През 2016 
г. обаче е открит постамент 
за статуя на Тит Флавий Ко-
тис - изключително важна 

личност във Филипопол с 
принос за цялата провин-
ция Тракия. Той е потомък 
на тракийските владетели, 
три пъти е първожрец на 
цялата провинция, жрец на 
Асклепий, отговорник за 
строежите.

След откриването на този 
паметник се налага преда-
тиране на  изграждането 
на театъра в края на I век 
след Христа, по времето на 
император Домициан.

Античният театър е сър-
цето на античния град, 
построен е върху южните 
склонове на Трихълмието, 
с поглед над целия античен 
град, ориентиран към Родо-
па планина. В Античността 
тук освен театрални пред-
ставления са се извършвали 
и гладиаторски борби.

Според намерените ар-
тефакти и проучвания той 
е бил и седалище на едно 
много важно провинциално 
събрание на тракийските 
градове, което е имало пра-
во да се обръща директно 
към римския император по 
всякакви поводи, които ка-

саят цялата провинция Тра-
кия. Това, което е интересно 
да се знае, са многобройните  
надписи, запазени по седал-
ките и над императорска-
та ложа, която е била над 
засводения северен вход на 
театъра. Установява се, че тя  
е построена със средствата 
на един касиер полигер, чие-
то име е изписано дискретно 
върху единия от парапетите. 
А източно от тази ложа 
има неприкосновен запазен 
сектор за приятелите на 
императора. Има специални 
места и за филите - админи-
стративно деление на Фили-
попол, които носят имената 
на божества и митологични 
герои. 

Тази година Античният 
театър на Пловдив навър-
ши 40 години от своето 
възкресяване за нов живот. 
Той е ценен паметник със 
статут на национална ар-
хеологическа ценност, най-
забележителният паметник 
от античността в България.

Източници: 
https://impressio.dir.bg, 

www.bulgariainside.com

ИЗ НАШАтА тАтКОвИНА
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Ако някога сe сбогувате 
с Виена и се пуснете по 
течението на Дунава, не 
тъгувайте за австрийска-
та столица. Съвсем скоро 
водите на величествената 
река ще ви отведат далеч на 
изток, в един древен град с 
богата история и култура, 
гордо наричан „Малката 
Виена”.

Там, в центъра на един 
от най-големите площади в 
страната, на който първите 
си крачки прави Нобело-
вият лауреат за литература 
Елиас Канети, красотата 
и величието си разкрива 
сградата на Доходното зда-
ние. На 11 октомври 1896 
година Общинският съвет 
в Русе решава да започне 
строежа на сградата. Мест-
ните управници имат жела-
ние да се създаде единстве-
но по рода си съоръжение, 
за използването на което 
да се събират доходи, кои-
то след това да подпомагат 
местните училищни насто-
ятелства. Междувременно 
то ще се превърне в обеди-
нителен културен център 

за града. Колкото и да е бил 
амбициозен проектът, все 
пак надали кметът на Русе 
по това време - Георги Ми-
хайлов, си е представял, че 
ще остане в историята като 
градския управник, при 
когото е започнат строежът 
на считаната и до днес от 
мнозина най-красива сгра-
да в България.

„Voila une Idee” („Ето една 
идея”) е проектът, който 
представя виенският ар-
хитект Раул-Паул Бранк и 
според който е реализиран 
строежът на Доходното 
здание. Сграда, която и днес 
продължава да бъде символ 
на града. Още по-хубавото 
в случая е, че проектът “Ето 
една идея” води още много 
други след себе си. Всички 
те заедно, реализирани в 
неокласически стил, прида-
ват на града онзи дух, който 
вече Братислава, Будапеща 
и Виена отдавна притежа-
ват. 

Високата културна и ис-
торическа стойност на Русе 
обаче не е от днес или вчера. 
Градът е дълбоко уважаван 
и ценен още от времената на 
Римската империя. Макар и 
днес да не е сред водещите 
градове на картата на Бъл-
гария, той продължава да 
бъде физически и духовен 
“мост към Европа”. Такъв се 
очаква да бъде и последни-
ят голям проект, замислен и 
реализиран в сърцевината 
на “Малката Виена”.

Малко известни факти 
за Доходното здание

„Voila une idée!” е  петна-
десетият поред конкурсен 
проект за построяването на 
прочутото Доходно здание, 
известно в града на Дунав и 
като Театъра. 

~~~~
Австрийският архитект 

Петер Паул Бранг, германец 
от румънския град Брашов, 
е забележителен майстор, 
построил повече от 30 чу-
десни сгради и у нас. Част от 
тях са: Софийската окръж-
на болница, посолствата на 
Италия и Гърция с църква-
та към второто, Мавзолеят 
на   Александър Батенберг, 
Кафене „България”, гимна-
зиите в Търново и Свищов.

~~~~
Благородната идея за по-

строяването на т.нар. „До-
ходно здание” принадле-
жи на местното училищно 
настоятелство, откупило 
терен в центъра на града с 
цел да издигне тази внуши-
телна сграда като търговски 
и културен комплекс. 

~~~~
Ненадминатият архитек-

турен шедьовър,  заедно с 
най-красивия и  внушите-
лен български паметник 
– на Свободата (автор Ар-
нолдо Цоки от Генуа), е ем-
блема, герб на най-европей-
ския град в България. Той 
заслужено е наречен още 
преди Първата световна 

война „българската Виена”, 
любимия град на първия 
български княз Алексан-
дър Батенберг, който строи 
и първия си дворец у нас 
именно в Русе, на ул. „Кон-
сулска” („Княжеска”).

~~~~
За построяване то на 

Доходното здание (1898 – 
1902) главна заслуга има 
изтъкнатият русенски стро-
ителен предприемач Гатьо 
Цонев. 

~~~~
Днес сградата е рекон-

струирана основно и може 
да се каже, че изпълнява 
ролята на русенско НДК  – 
с три модерно оборудвани 
театрални зали, концертна 
„Европа”, пет елегантни  фо-
айета, като централното е 
и галерия за  художествени 
изложби. 

От десетина години се 
провежда най-сериозният 
и авторитетен музикален 
фестивал у нас „Мартенски-
те музикални дни”, основан 
през 1960 г. по идея на ве-
ликия русенец и „баща на 
българското симфонично 
дело” Саша Попов, от дири-
гента Илия Темков.

~~~~
През 2007 година Доход-

ното здание е удостоено 
със Специалната награда 
в националния конкурс 
„Сграда на годината”. 

Източници: 
http://www.desant.net, 

www.peika.bg

Античният театър в Пловдив - безценен 
паметник на римската архитектура

Доходното здание в Русе - шедьовър 
на „модерния французски Ренесанс“

Появата на антични театри се свързва с развитието на 
народните обреди и празненства в чест на бог Дионисий. 
Тези тържества имат тракийски произход, а по-късно се 
разпространяват и в Гърция. Първоначално са били знак 
на благодарност към плодородието и природните сили, а 
след това се превърнали в грандиозни театрални прояви.

~~~~
С възникването на гръцката драма театрите станали 

място и за  художествени изпълнения. Благоприятният 
гръцки климат е позволявал те да се случват на открито.

~~~~
Строежът на масивни театри не само се е разраствал, 

но и се превърнал в културна и обществена необходи-
мост. Съществуват  предположения, че Античният театър 
във Филипопол е изграден преди римската епоха. 

~~~~
Главните части на Античния театър са сцената, ор-

кестрата и театронът. Освен богатата архитектура от 
значение е било и неговото разположение. 

~~~~
Филипополис е бил многократно подлаган на опус-

тошения и природни стихии, а Античният театър е бил 
скрит в продължение на векове под земята. 

~~~~
Театърът се намира в Стария град, в близост до Музи-

калната академия. 

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...

От 40 години Античният театър е културно средище, като 
сцената му се използва за класическа драма, концерти, танци 
и опера.
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Желязото е важен еле-
мент за нашия организъм. 
Съдържа се в хемоглобина, 
който е отговорен за транс-
портирането на кислорода 
в кръвта от белите дробове 
до останалите органи. Де-
фицитът му може да доведе 
до редица здравословни 
проблеми, затова специа-
листите съветват всеки от 
нас да включи в дневното 
си меню храни, богати на 
желязо.

Колко желязо ни е 
нужно на ден?

При всеки човек тази не-
обходимост е различна. При 
най-малките дозата е от 7 мг 
до 40 мг дневно, за децата от 
4 до 8 години се препоръч-
ват от 10 до 40 мг. Добрата 
доза за възрастни, здрави 
мъже над 19 години е 8 мг, 
като максималното количе-
ство не бива да надвишава 
45 мг. При жените количе-
ството е по-голямо, те са 
по-застрашени от анемия, 

затова при тях дневната доза 
е 18 мг на ден и намаляват с 
напредването на възрастта.

Кои храни съдържат 
най-много желязо?
Сред най-богатите източ-

ници на желязо е червеното 
месо – то съдържа 2,7 мг в 
100 грама, докато в пилеш-
кото в същото количество  
желязото е едва 1,3 мг. Но с 
червеното месо трябва да се 
внимава, тъй като е в група-
та на канцерогенните храни.

При анемия се препоръч-

ва консумацията на телешки 
и пилешки дроб – той ще 
ви даде 5 мг на порция, 
при това е богат на вит. А 
и селен. 

Рибата също е сериозен 
източник на желязо, особе-
но някои видове като риба 
тон и сардини. Мидите са 
изключително богати на 
желязо – в 100 грама има 14 
мг от ценния елемент. Не са 
за подценяване  скаридите, 
омарите, октоподът, които 
са много полезни за мозъка 
и сърцето.

Яйца и млечни продукти 
– в 100 грама жълтък има 
около 7 мг желязо. Затова 
яйцата трябва да бъдат не-
изменна част от храната на 
хората с по-ниски нива на 
желязо. От млечните проду-
кти първенството се държи 
от пармезана, не е за подце-
няване и козето сирене. На 
опашката тук са киселите 
млека и кашкавалите.

Зърнени храни, варива и 
зеленчуци – те са особено 
добри за вегетарианците, 
защото са отличен източник 
на желязо. Бобът и лещата, 
например, осигуряват около 
10 мг от ценния елемент, а 
нахутът и баклата около 6 

мг на 100 грама. Сред зеле-
ниите, от които можем да 
си набавим желязо, са маг-
данозът, червеното цвекло, 
зелето, аспержите, брюксел-
ското зеле, водораслите. В 
100 грама овесени трици се 
съдържат 5 мг желязо, а по-
хапването на ориз, пшени-
ца, спелта също допринася 
за постигане на „железния” 
баланс в организма.

Плодове и ядки – с най-
голямо съдържание на же-
лязо са цитрусовите плодо-
ве като лимони, мандарини, 
портокали. Доста  голямо 
количество желязо има в 
нара, боровинките, сушени-
те плодове (фурми, стафиди, 
смокини, кайсии), сливите.

От ядките първенството 
се държи от кашуто – в 100 
грама се съдържат цели 6 мг 
желязо. Не подминавайте 
тиквените семки, шамфъс-
тъка, бадемите и  слънчог-
ледовите ядки. 

Любителите на шоколада 

тук могат да си отдъхнат 
– в 100 г, но тъмен, с поне 
70% какао, има около 17 мг 
желязо!

Какво още трябва да 
знаем за желязото, 
когато се храним?

Този елемент не се усвоява 
добре в комбинация с чай 
или кафе, затова е по-добре 
да ги приемате между хра-
ненията. Същото  важи за 
червеното вино и млечните 
продукти.  Желязото се съ-
четава по-пълноценно при 
наличието на вит. С и В12. 
Когато хапваме самостоя-
телно ябълка или банан, до-
бре е към тях да прибавяме 
и портокал, а най-добре да 
си направим плодова сала-
та. По тази причина, когато 
приготвяме месно ядене, да 
се прави гарнитура от варен 
карфиол, броколи, картофи, 
лимон, който е чудесна до-
бавка почти навсякъде. 
Източник: https://gotvach.bg
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В разгара на есенно-зим-
ните дни пазарът прелива 
от златно-оранжеви даро-
ве: тиква, райска ябълка, 
круши, мандарини, порто-
кали, лимони, нар... Тънък 
аромат, наситен приятен 
вкус, ярък оранжев цвят 
– това са примамливите бе-
лези на божествения плод. 
Малцина знаят, че райската 
ябълка дава на организма 
богатство от витамини, 
минерали, аминокисели-
ни, зарежда ни с енергия. 
Консумира се веднага щом 
поомекне и стипчивият й 
вкус изчезне напълно.

В народната медицина 
този плод е препоръчван 
при отпадналост и анемия, 
за повишаване на апетита, 
при чернодробни заболява-
ния. Количеството на вит. 
С е 70 мг в 100 г, като този 
показател нарежда нашата 
райска ябълка сред цитру-
совите първенци, гуавата, 
зелените чушки. 

На какво дължи 
вниманието си тази 

достойна за боговете 
храна?

Отговор ни дава д-р Еми-
лова, последовател на Ли-
дия Ковачева.

Заради глутаминовата 
киселина в състава си пло-
дът попада сред храните, 
които понижават кръвното 
налягане и го стабилизират. 
В райската ябълка има мно-
го калий – според някои из-
следвания достига до 180 мг 
на 100 г плод. Точно на това 
се дължи добрият й диуре-

тичен ефект. В съчетание с 
ниското ниво на натрий той 
допринася за нормализира-
не на кръвното налягане на 
хипертониците. Изключи-
телно подходяща е за дните 
на коледния пост.

Подобно на останали-
те плодове и зеленчуци с 
ярко изразен оранжев цвят, 
райската ябълка съдържа 
ликопен, който има доказа-
но мощно антиоксидантно 
действие. В плода се съ-
държа и бетулинова кисе-
лина – добър помощник в 
борбата с онкологичните 
заболявания.

Райската ябълка повлия-
ва добре и при овладяване 
на депресивни състояния, 
които се засилват от мрач-
ните и дълги зимни дни.

В този плод има високи 
количества йод и магне-
зий – заради богатството 
на йода райската ябълка 
се препоръчва при забо-
лявания на щитовидната 
жлеза, при грипни състо-
яния. Сокът на плода има 
успокояващо и отхрачващо 
влияние при упорита и не-

приятна кашлица.
Плодовете могат да се 

ползват дори при някои 
кожни раздразнения, като 
болното място се налага с 
намачканата им вътреш-
ност.

Много полезно качест-
во на райската ябълка е 
голямото съдържание на 
целулоза – повече, откол-
кото в ябълката, което бла-
гоприятства работата на 
стомашно-чревния тракт.

Добре е райската ябълка 
да се консумира самосто-
ятелно, а не като десерт, 
както обикновено сме свик-
нали. 

Рецепта с райска 
ябълка (за 3-4 

порции)
400 мл цедено натурално 

кисело мляко, 3-4 зрели 
райски ябълки, 1 шепа кашу 
(сурово, накиснато от пред-
ната вечер, отцедено), мал-
ко мед или нектар от агаве, 
листа прясна мента

Приготовление:
Обелете добре райските 

ябълки, нарежете ги, като 
ги почистите от ненужните 
части, натрошете ядките на 
ситно. В прозрачна чаша си-
пете част от млякото, върху 
него - малко плод, след това 
малко от натрошените ядки 
и мъничко мед. Най-отгоре 
поръсете с накъсани лис-
тенца мента (по желание). 
Накрая сипете малко цеде-
но кисело мляко, украсете 
с ядки и листенца мента. 
Преди сервиране оставете 
сладкиша за 10-15 минути 
в хладилника.

Източник: 
https://bg.woman-bg.com

Мечтаете за „желязно здраве“ 
- хапвайте боб, миди, спанак

БГ БЕН

Витамин D играе важна 
роля в правилното функци-
ониране на много системи 
от човешкото тялото, вклю-
чително контрола на кле-
тъчния растеж и имунния 
отговор, тъй като спомага 
и за регулиране на количе-
ството калций и фосфор 
в организма. В тази връз-
ка Вит. D има съществено 
значение за поддържане 
на здрави кости, зъби и 
мускули.

Този важен витамин оба-
че присъства естествено в 
много малко храни и често 
в нищожни дози, които са 
недостатъчни за човека да 
задоволи ежедневните си 
нужди.

Според проучване от 2020 
г. 50% от световното насе-
ление страда от недостиг 
на вит. D. Дефицитът е най-
висок при възрастните хора 
и хората със затлъстяване. 
И въпреки че симптомите 

на това състояние често са 
неясни, човек може да ги 
открие по няколко основни 
признака.

Умора и мускулна 
слабост

Витамин D е от ключово 
значение за здравето на кос-
тите. Липсата на достатъчно 
количество може да причи-
ни слабост в мускулите, кое-
то води до постоянна умора. 
Приемът на допълнителни  
количества витамин D за 5 
седмици значително облек-
чава това страдание.

Болки в костите и 
ставите

Слънчевият витамин 
може да увеличи костна-
та маса и да предотврати 
загубата й, сочат редица 
изследвания. Лекарите пре-
дупреждават, че ако болките 
в костите или ставите станат 
редовни, трябва да се про-
верят нивата на витамин D 

в кръвта. 

Бавно зарастване на 
рани

Ако зарастването на рана 
отнема повече време от 
обикновено, това може да е 
знак за ниско съдържание 
на витамин D. 

Чести инфекции или 
заболявания

Витамин D подпомага 
имунната система, като иг-
рае ролята на надежден 
помощник при потискане 
на възпалителните процеси. 
Той  помага за предотвратя-
ване на инфекции на горни-
те дихателни пътища. 

Затова приемането на 
витамин D се препоръчва 
през студените сезони на  
годината. Важно е обаче 
да се консултирате с лекар, 
преди да използвате тази до-
бавка, за да получите съвет 
за правилната доза.

Източник: highviewart.com

Как да разпознаем 
липсата на витамин D

Райската ябълка - плодът 
с най-божественото име 

Храните, съдържащи желязо, най-добре се съчетават с такива, 
богати на вит. С.
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Всеки има любима и пред-
почитана храна, с която 
винаги се чувства добре, ако 
има запаси в хладилника или 
в шкафовете вкъщи. Защото 
с тази храна винаги се чувст-
вате уютно и спокойно. Ето 
кои са любимите храни на 
зодиите: 

Овен
Чипс - винаги сте в движе-

ние и когато сте гладни, сте 
твърде нетърпеливи, за да 
чакате да се приготви цялата 
храна. Вместо това разкъс-
вате пликче с чипс, грабвате 
една шепа и, разбира се, об-
лизвате пръстите си в края.

Телец
Замразена пица - взимате 

насериозно храната и когато 
закусвате, не се шегувате. Ва-
шият фризер вероятно е пъ-
лен с най-добрите замразени 
пици на пазара и определено 
нямате проблем да изядете 
цяла наведнъж.

Близнаци
Пуканки – вие сте разпи-

лени и разсеяни по отно-
шение на закуските, така че 
пуканките са вашето иде-
ално решение. Те никога не 
се развалят, отнемат само 
няколко минути за пригот-
вяне и, разбира се, знаете, 
че те са идеалната закуска, 
докато гледате любимото си 
предаване или сериал.

Рак
Домашни остатъци - вие 

сте онзи човек, който винаги 
има остатъци от домашно 
приготвено ястие. Любимата 
ви съставка е любовта и се 
обзалагаме, че всички ваши 
приятели нямат търпение да 
нападнат ястията ви, когато 
са на гости.

Лъв
Сладолед - най-голямата 

ви слабост е сладкото, по-
ради което вашият фризер 
вероятно има цял рафт, пос-
ветен на различни вкусове 

сладолед. Независимо дали 
черпите приятелите си с 
пълна догоре купа, или ядете 
направо от кутията, това е 
вашето щастливо място.

Дева
Авокадо - обичате да се 

храните здравословно, но 
това не означава, че не сте 
обсебени от малките закус-
ки през деня. Всеки знае, че 
авокадото е най-вкусната 
здравословна храна. Не-
зависимо дали размазвате 
кремообразната му струк-
тура върху препечен хляб, 
или го подправяте за вкусна 
порция гуакамоле, авокадото 
е храната, която винаги при-
съства в кухнята ви.

Везни
Бисквитки - не можете 

да устоите на захар, но не 
просто на всякакъв вид за-
хар. Обзалагаме се, че кух-
нята ви винаги е пълна с 
най-сладките бисквитки от 
най-приказните пекарни. 
Ако ли не, имате готово тесто 

за бисквитки и те ще бъдат 
готови за 30 минути.

Скорпион
Супа - имате консерви с 

толкова много супа, че при-
ятелите ви се притесняват. 
Но честно казано, не можете 
да устоите на билковите вку-
сове и бульони и начина, по 
който супата е едновременно 
фина и засищаща. Няма зна-
чение  дали сте настинали, 
или просто сте в настроение, 
супата е вашата щастлива 
храна.

Стрелец
Лют сос - някои хора мо-

гат да кажат, че лютият сос 

сам по себе си не е храна, но 
вие горещо бихте спорили. 
Имате толкова много лют 
сос в кухнята си, че езикът 
ви пламва в момента, в кой-
то влезете. За вас храната е 
просто средство за лют сос.

Козирог
Сирене и крекери - имате 

най-класическите кутии кре-
кери с подправки и най-вкус-
ните гурме сирена, които да 
ги придружават. Единстве-
ното, което липсва? Бутилка 
вино, разбира се.

Водолей
Хумус - може би се инте-

ресувате от чужда култура и 

история и това се отразява и 
в кухнята ви. Хумусът е пер-
фектната закуска за вас, тъй 
като е пълна с протеини и е 
много шик. Със сигурност 
имате и подходящата питка 
за целта.

Риби
Зърнени закуски - когато 

става въпрос за ядене, хра-
ната не е само средство за 
потушаване на глада. Искате 
тя да ви върне на по-добро 
място, поради което в киле-
ра ви има кутии с всякакви 
захарни зърнени храни от 
детството ви.

Източник: 
https://gdstyles.com 
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Орнитолозите устано-
виха в свое неотдавнашно 
изследване,  че косовете мо-
гат да разграждат алкохол 
много по-бързо от хората! 
Ако се чудите защо, не се 
съмнявайте, че природата 
си има своите причини за 
всичко. Това свойство на 
организма им е изключи-

телно важно за тях, защото 
особено през студените 
месеци косовете се хранят 
с плодове, които са вече 
ферментирали и съдържат 
алкохол.

Въпреки това не могат 
да приемат неограничено 
количество от такива пло-
дове, разбира се, защото 
това може да е опасно за 
здравето им. Преди някол-

ко години във Великобри-
тания дузина косове заги-
наха от алкохолно отравяне 
от плодовете на офика. Бяха 
намерени мъртви в двора 
на училище в Североза-
падна Англия, а аутопсията 
показа голямо количество 
алкохол в черния им дроб.

Източник: 
https://offnews.bg БГ БЕН

Според китайския астро-
логичен календар 2022-ра е 
годината на Водния тигър. 
Тя започва на 1 февруари 
2022 г. и завършва на 22 
януари 2023 г.

Черният цвят е свързан 
с водния елемент, според 
китайския хороскоп, следо-
вателно можем да кажем, че 
2022 г. е годината на Черния 
воден тигър. Хората, роде-
ни през 1950, 1962, 1974, 
1986, 1998, 2010 и 2022 г., 
се смятат за много смели 
и силни. Тигърът (третият 
знак в цикъла на китайския 
зодиак) е непредсказуем и 
недосегаем, така че е много 
вероятно нещо неочаквано 

да ни се случи през новата 
2022 година.

Годината на Водния тигър 
носи големи и драматични 
промени и предизвикател-
ства, които ще нарушат 
реда в живота на зодии-
те. Годината ще бъде бурна 
и наситена със събития и 
повечето зодии ще се изку-
шат да се впуснат във вся-
какви рискови ситуации.

2022 г. е началото на Во-
дния цикъл, така че след-
ващите години ще донесат 
късмет, щастие и здраве на 
много от зодиите, но и 
много решаващи моменти 
в живота на родените под 
знаците Маймуна и Змия. 

2022-ра година ще съ-
държа повече дърва, огън 

и по-малко земя. Водата и 
дърветата се допълват вза-
имно, тъй като дървесината 
се нуждае от вода, която 
подхранва и осигурява ней-
ния растеж.

Доминирането на водния 
елемент ще се усети през ця-
лата година, което означава, 
че следващите 12 месеца ще 
са изпълнени с много обра-
ти и всякакви непредсказу-
еми събития. Съюзници на 
Тигъра са Кучето и Конят, 
а Маймуната и Змията са 
негови врагове – ето защо 
родените в годините на 
Змията и Маймуната могат 
да срещнат трудности и 
конфликти през настъпва-
щата година. 

Източник: https://zaneq.bg

Древен артефакт, смятан 
за най-старата звездна кар-
та в света, ще бъде изложен 
в Британския музей, съоб-
щава Би Би Си. Смята се, че 
Небесният диск от Небра е 
на 3600 години, от бронзо-
вата епоха. 

През 1999 г. трима има-
няри намират в гората край 
Небра сензационна на-
ходка. Местността на 180 
километра от Берлин е из-

вестна с това, че там е имало 
праисторически селища 
и металните детектори на 
иманярите наистина са 
засекли находка. Иманяри-
те откриват две бронзови 
саби, две брадви, длето, 
фрагменти от спираловид-
ни гривни и бронзов диск 
със златни инкрустации.

 Дискът е изложен посто-
янно в Музея за праистория 
в град Хале.

Ние непрекъсанто науча-
ваме нови неща. Някои ни 
разсмиват, други ни учуд-
ват и удивляват. Има много 
факти за света, историята 
и географията, които се 
оказва, че хората знаят по-
грешно. Или неща, за които 
никога не са се замисляли.

Вижте няколко любо-
питни факта, които 
които със сигурност не 
знаете.

99% от хората изтриват 
цялата си парола, когато 
при написването ù усетят, 
че са сбъркали буква.

През целия си живот 

един алигатор сменя средно 
по около 3000 зъби.

Езикът е най-силният 
мускул в човешкото тяло.

Една капка моторно мас-
ло е в състояние да замърси 
25 литра вода.

За един много кратък 
период от време, когато 
сте се родили, вие сте били 
най-младият човек на пла-
нетата.

Всъщност виждаме носа 
си през цялото време, мо-
зъкът ни просто решава да 
го игнорира.

Ще са ви нужни около 
1000 години, за да изгле-

дате всяко видео, качено в 
YouTube.

Когато човек заплаче, ако 
първата сълза потече от 
дясното му око, е от щас-
тие; ако потече от лявото, 
е от мъка.

В началото компанията 
Sony се е казвала Totsuken.

От 1898 до 1910 г. херо-
инът е бил предписван като 
заместител на морфина, 
към който не се наблюда-
ва пристрастяване и като 
лекарство за кашлица при 
деца.

Източник: 
https://dariknews.bg

И птиците прекаляват 
с алкохола

Сутринта така ми се спе-
ше, че взех и изпих едно 
силно кафе...

– И сега как е?
– Пак ми се спи, но по-

енергично някак си...
~~~~

Тъщата: - Случихме на 
добър зет! Много е ико-
номичен - с една салата 4 
ракии изпива!

~~~~

Всяка сутрин леля Недка, 
чистачката в Музея за съ-
временно изкуство, питаше 
директора:

- Шефе, това изкуство ли 
е, или да го хвърлям?

~~~~
Мама меца към татко 

мечок, който се върти в 
леглото:

- Колко пъти ще ти каз-
вам, никакво кафе след 

септември! 
~~~~

Млада съпруга гледа през 
прозореца и изведнъж като 
попарена се втурва към 
съпруга си:

- Стига си мил тези чи-
нии! Свали веднага прес-
тилката, лягай на дивана и 
започвай да четеш вестник!

- Ама какво ти става?
- Нищо! Идват вашите!

ВРЕМЕ ЗА ВИЦОВЕ

Зодията ви разкрива кое е 
предпочитаното от вас меню

ЛюБОПИТНО, ИНТЕРЕСНО...

Годината на Черния воден тигър 
наближава, какво да очакваме? 
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КВАРТИРИ
- Давам под наем голя-

ма двойна стая недалеч от 
Стратфорд.  Може и за сам 
човек. Стаята  е чиста и 
топла. Собствен хладил-
ник. Две тоалетни и баня, 
градина, барбекю, пушал-
ня, силен интернет. Тре-
та зона, идеален транспорт, 
наблизо 2 станции на ме-
тро, рейсове. Много магази-
ни до нас. 07960402029 или 
07568501117

- Отдава се голяма двойна 
стая - 15 квадратни метра.  
Апартаментът е с 3 спални, 
2 отделни WC, разполага с 
всички удобства. Добра ло-

кация - 16 минути пеша до 
Barking station, лесен достъп 
до A13. Цена: £158 на седми-
ца. В цената е включен пар-
кинг, интернет и сметки. Из-
исква се депозит! 0788 060 
2529 0740 475 1608

- Отдавам под наем двойна 
стая в Баркинг, за единично 
ползване. Цена - £110 на сед-
мица, като в нея са включени 
и сметки. Тел. 07814541700.

- Просторен напълно обза-
веден самостоятелен апарта-
мент от 40 кв.м, с градина и 
навес в N9 - за работещ про-
фесионалист или двойка без 
деца и животни. След ре-
монт, свободно паркиране, 
отлична инфраструктура и 

транспорт. Цената е 890 лири 
месечно, без сметки. Теле-
фон за контакт 07448421600 
- Маргарита

- Отдавам под наем две 
двойни стаи в района на 
Walthamstow. Телефон за 
връзка: 07743929144 (на ан-

глийски).
- Двойна стая в уютна 

къща с две бани и тоалет-

ни, близо до Plaistow station. 
Моля, звънете на тел.: 07810 
205 096.

ДРУГИ УСЛУГИ
(416) Гледайте безплатно 

над 90 български ТВ канала, 
без месечни такси и догово-

ри, за повече информация: 
тел. 07756256431

(415) Ремонт на бензино-
ви машини - косачки, резач-

ки, мотофрези, генератори 
и други, тел. 07440477886

(415) Безопасно и гаран-
тирано унищожаване на 

дървеници и други вреди-
тели, тел. 07769218796

(415) Гледам на кафе и 
на карти Таро, развалям 

магии, правя бяла магия 
за любов, лея куршум и 
восък против страх, тел. 
07471570880, 02084060439, 

Йордана
(415) Електрически услу-

ги, инсталации и ремонт на 
аварии, тел. 07578617184

ОБЯвИ

top satellite
• Satellite and Aerial System
• Door Entry Intercom
• Intruder Alarms
• Access Control
• CCTV
• Installation and Maintenance 

E-mail: info@topsatellite.co.uk
www.topsatellite.co.uk

07899 917 634
07429 043 587

services

GeorGi GeorGiev

www.TopSATEllITE.Co.uk

КТТ търси персонал за 
работа по хотели в центра-
лен Лондон. Работата е на 
трудов договор и заплаща-
нето е на всеки две седмици. 
Заплащането варира, като 
средно е £10.00 на час. За 
повече информация, моля 
обадете се на 075 3911 2096 
или пишете на adelina@
kttgreencleaning.co.uk 

Pizza GoGo Ltd търси 
общи работници. Работа-
та се състои в разтовар-
ване на стока в пицарии-
те на верига GoGo. Рабо-
тата е постоянна от поне-
делник до събота – от 07.30 
до 16.00 часа. Желаещи-
те повече информация мо-
гат да се обадят на телефон: 
07814407091. 

Шофьор С+Е. Описание 
и изисквания: Шофира се 
само в Англия. Фирмата 
е базирана във Felixstowe. 
Изисква се категория С+Е 
,задължително опит на ка-
мион C+E, може и да не е 
международен, английски 
език не се изисква. Телефон 
за връзка:  +447445669598/ 
Viber, WhatsApp

Обяви за работа (търся, предлагам)
Предлагаме работа за куриери на ванове

За контакти: 
07880611250 

възможност за подписване на дългогодишен 
договор. Изисквания: английска шофьорска 

книжка от поне 1 година; умения за 
комуникация и разбиране на английски 

език; познания и ориентираност за районите 
(SW1). Предлагаме ванове, които трябва 

да се пазят и за които имате отговорност. 
Осигуряваме застраховката и горивото. 

Заплащане: на всеки 4 седмици 
или 13 работни заплати за годината

Агенция 
TSDI

END OF TENANCY CLEANING
AFTER BUILDERS CLEANING
OVEN & BBQ CLEANING

CARPET CLEANING

ХОТЕЛСКИ АПАРТАМЕНТИ
ТЪРГОВСКИ ОБЕКТИ
ОФИСИ
ЧАСТНИ ДОМОВЕ

ЗА РЕГУЛЯРНО ПОЧИСТВАНЕ НА:

ОСИГУРЕНО ОБУЧЕНИЕ

СЕДМИЧНО ЗАПЛАЩАНЕ

БОНУСНА СИСТЕМА

ГЪВКАВО РАБОТНО ВРЕМЕ

24/7 ОНЛАЙН ВРЪЗКА С НАШ ЕКИП

КАРИЕРНО РАЗВИТИЕ

НАБИРА ПЕРСОНАЛ

Квартири (търся, предлагам)

Други услуги

Обадете ни се за 
безплатен правен 
съвет!
Снежина Янкова 
07516 441 448 
020 7681 9013
www.osborneslaw.com

NO WIN NO FEE

OSB20050-0502 1702-BG-Ben 83x48mm FA.indd   1 02/06/2020   15:14

Всяка събота 
от 10:30 ч. 

Адрес: Trinity at Bowes
Community Centre,

Palmerston Road,
Wood Green, N22 8RA

 
в сферата на окабеляването на дата, 

видео и аудио кабели. 
Инсталиране на високоговорители, 

телевизори, камери и друга електроника. 

Предлагам работа

За повече информация звънете на 07521188273.
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ФРИЗЬОРСКИ И 

КОЗМЕТИЧНИ 

УСЛУГИ
- ЗD Meso Foundation - из-

равняване на тен, премах-
ване на белези от акне, пет-
на от изгаряне, действа из-
глаждащо за красива кожа. 
Поставяне на дермални 
филъри с Дерма Пен, без 
болка и игли и напълно 
безвредно.  Процедури от 
типа масаж на лице, влага-
не на ампули против старе-
ене, козметични процеду-
ри за тяло и лице, вариан-
ти за мобилно посещение, 
тел. 07799203028

Здраве   Мода   Красота

Нашият екип:

Иван Иванов – дипломиран 
кинезитерапевт с богат опит:

- лекува болки във врата, 
гърба и кръста, дължащи 
се на радикулити, плексити, 
дископатии, дискови 
хернии, травми 
- ускорено възстановяване 
след раждане

Тел. 07594231782
www.physiotherapyservicelondon.co.uk

Приемни дни и часове
в българската клиника 

„Doctors 4 You“
(Северен Лондон)
Петък и събота:

от 10.00 до 17.00 часа

Д-р Ганчев:
- общопрактикуващ лекар

Тел. 07594986328
20 oakdale Road, Southgate, london, N14 5RE

С П Р И   Б О Л К А Т А !

В българския хранителен склад „Карлово”:
Unit 2, New England Industrial Estate, Gascoigne Road, Barking, IG11 7NZ

„Лорет“ 
фризьорски салон

Българският салон в Лондон!

Работно време:
вторник - неделя

Тел. 07803823393
Facebook Еmail: 
lora0205@abv.bg

Ученичка на Стилист Капанов
Майстор на Френската академия по фризьорство

Носителка на международни награди по фризьорство

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ

- Транспортни услуги с 
комби до летищата в Англия 
на тел.: 07404 909 309. 

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 
07446116905

- Транспорт до и от всич-
ки летища и до всяка точка 
във Великобритания, разум-
ни цени, точност и корект-
ност, комфорт, 24/7, тел. 
07446116905

-  Преместване на ба-
гаж и мебели с микробус, 
извършване на услуги в 
Лондон и околността, тел. 
07852661908

- Трансфери до летища, 
7/5 - местни автомобили, 
24/7, на изненадващо ни-
ски цени. Вътрешни курсо-

ве в Лондон и извън Лон-
дон, в удобно за вас време, 
трансфери до ферми, мал-
ки премествания, тел./viber 
07907940621 

- Всекидневен превоз от 
и до летища, училища и 
университети, отивания до 
центъра и във всяка посо-
ка. Поръчайте своето такси 
на тел. 07904649039

- Денонощни таксиметро-
ви услуги до всички летища, 
тел. 07584424432

- Предлагам транспортни 
услуги с бус до всяка точка 
на Англия, тел. 07599829383

- Денонощни таксиметро-
ви услуги до всички летища, 
с 8-местен Mercedes Vito, 
тел. 07882033773
АВТОУСЛУГИ 

Автосервиз в Чатъм, 
Кент. Ремонт на автомоби-
ли, гуми, климатици, МОТ. 
Телефон: 07428250921

Транспортни услуги
www.portokal.co.uk

Доставка на всякакъв вид пратки до/от 
България

Офиси в UK: 
Barking, Tottenham, Ealing, Walthamstow, 

Sutton, Stratford, Deeside, Harlow, 
Wisbech, Ipswich, Preston, Wolverhampton 

Yeovil

   UK Собствен транспорт    BG

Специални цени за 
големи количетва.

За справки: 
07810460552

          Доставка до офис или адрес 

Шивашки 
услуги

в Лондон - Нели
Качество и 

достъпни цени!
Договаряне на 

удобно за 
вас време

Тел. 07464601852
nelinka1968@abv.bg
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- Отговорността за точ-
ността на информацията и 
съдържанието в рекламни-
те карета и обявите, е на ре-
кламодателите.  
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УРОЦИ, КУРСОВЕ, 
ПРЕВОДИ, 
КОНСУЛТАЦИЯ

- Уроци по математика и 
информатика на всички нива 
за българи, живеещи във Ве-
ликобритания - онлайн уро-
ци на тел.: +359899 126 106.

- Индивидуални уроци по 
английски език в реално вре-
ме на тел.: 07459 702 621.

- Курсове за багеристи, фа-
дромисти и мотокаристи, 
тел. 07552442855, Илиян

-  Уроци по  англий -
ски език в Североизточен 
Лондон с квалифициран 
преподавател-филолог, тел. 
07894449803

ОБЯвИ

Училища   Курсове   Детски градини
Българско училище
„Боянь Мага“, Лондон

Училище за 
български език и изкуства

пиано, рисуване, пеене 
танци, цигулка 
и китара

Класове за деца 
от 3 до 19 години, 
ДГ до 12 клас

„Скрит някъде на остров, в океана
край Темза и зелена там поляна

роден е детски рай чудесен
с приказки, игри и родна песен.

Тук някак лесно сбъдват се мечтите
и неусетно как минават дните ...“

www.boyanmaga.org Тел. 07919022006

Teл. 
02085270212 

Moб. 
07796692522

ИЛИЯН рУСев

СПецИАЛНА 
подготовка за  

GCSE и 
11+ ExAMS

Подготвям  деца  по  МАтеМАтИКА

БЪЛГАРСКО
УЧИЛИЩЕ

„МОЯТА АЗБУКА“

УРОЦИ С УСМИВКА
ЗА ДЕЦА ОТ ДО ГОДИНИ

ОТ ДГ ДО КЛАС

ПРИСЪСТВЕНОИ ДИСТАНЦИОННООБУЧЕНИЕ

ТЕЛ

РЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТА
ЗАПАДЕН ЮГОЗАПАДЕН ИЮГОИЗТОЧЕН ЛОНДОН

Нашият екип ви благо-
дари, че обмисляте въз-
можността да подкрепите 
вестник БГ БЕН – единстве-
ната българска безплатна 
печатна медия на Острова. 
Доказали сме от години, 
че работата ни е насочена 
изцяло в подкрепа на бъл-
гарите, които са избрали 
да живеят, работят и учат в 
Обединеното кралство , и с 
нея ние неотменно застава-
ме зад тях. 

Оценка за нашия труд са 
и вашите ежедневни обаж-
дания, в които ни споделяте, 
че нямате търпение да полу-
чите всеки нов брой на вест-
ник БГ БЕН. Благодарим ви!

За да продължим своята 
дейност, вестник БГ БЕН 
има нужда от вашата фи-
нансова подкрепа.

Защо да направите 
дарение за вестник  

БГ БЕН?
Всеки брой на вестник БГ 

БЕН достига до читателите 
абсолютно безплатно, но 
това е свързано с големи 
разходи за създаване на 
новини и репортажи, за 
предпечатна подготовка, за 
печат и за разпространение. 
БГ БЕН е независима ме-
дия, която се самоиздържа 
от реклами. Във време на 
икономическа криза, което 
носи и своите неизвестни, 
това невинаги е възможно. 
Затова вашата подкрепа е 
изключително важна за нас 
и тя ще ни помогне да про-
дължим да издаваме люби-
мия ви вестник на Острова.

Имате възможност да 

станете редовен дарител, но 
можете да ни подкрепите и 
еднократно, дори и само на 
цената на 1 евро. 

Независимо от сумата, 
това ще бъде знак за нас, че 
нашите читатели предпочи-
тат истинските новини и се 
обявяват в подкрепа на не-
зависимата журналистика!

С дарението за вестник БГ 
БЕН вие ще ни помогнете да 
продължим да осъществя-
ваме своята дейност, защи-
тавайки професионалните 
стандарти и свободата на 
словото. 

Ако желаете, можете да 
направите дарение по бан-
ковата сметка на вестник 
БГ БЕН:

 PA EventsLtd, LloydsBank, 
s o r t c o d e  3 0 - 9 2 - 9 0 , 
acc.02271697

Вестник БГ БЕН е 
винаги с вас на Острова! 

Бъдете и вие с нас! 
Подкрепете ни!
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ЗА ВЕСТНИКА:
Формат: Таблоид 259 мм х 330 мм
Брой страници: 32
Периодичност: двуседмичник
Рекламен обем на страница: 854.70 кв. см
Брой колони на страница: 6
Ширина на колоната: 4.1 см
Разстояние между колоните: 0.3 см
ОТСТъпКИ:
За площ:
10% - Рекламно каре над 100 кв.см
15% - Рекламно каре над 300 кв.см
20% - За рекламно каре на цяла страница
За публикации:
10 % - за повече от 10 публикации
20 % - за повече от 20 публикации

Издателите на БГ БЕН си запазват право-
то на промяна в цените на рекламните ус-
луги, като се задължават да обявят това 
на страниците на вестника минимум две 
седмици по-рано. Промените не важат за 
вече сключени договори.

Small box каре - едно лесно и ефективно 
решение, ако искате вашата малка бизнес 
обява да се откроява сред останалите. 
Размерите на карето са 4.1х4 см. Срещу 
сумата от 30 лири вашата обява ще изли-
за в продължение на 4 броя на вестника и 
винаги ще бъде четена с предимство.

Технически 
изисквания: 
Възможни основи на 
карето в см:
➢  4.1; 8.4; 12.8; 
17.2; 21.5; 25.9
Всички страници са 
пълноцветни

Цени за реклама: 
На 1 кв.см.
първа стр. £3.50
2-ра, 3-та стр. £1.60 
последна стр. £1.60
4-та и 5-а стр. £1.20 
20-та и 21-а стр. £1.20
останали стр. £0.80

1/2
428.00 кв. см

1/8
107.00 кв. см

последна страница 
£ 742.40

последна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 566.80

Вътрешна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 139.20

1/4
214 кв. см

1/16
53.50 кв. см

последна страница 
£ 92.80

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 278.40

Вътрешна страница 
£ 46.40

последна страница 
£ 371.20

Вътрешна страница 
£ 185.60

4-та, 5-а, 20-а, 21-а стр.
£ 69.60

За условията за слагане на реклама на уебсайта на вестника (www.bgben.co.uk), 
повече информация на: www.bgben.co.uk/reklama_bg.php

РЕКЛАМЕН пАКЕТ:

Искане за определено място на каре 
се заплаща 25% върху цената

БГ БЕН/BULGARIA
ISSN No. 1744-8751

www.bgben.co.uk
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PA Events Ltd.
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